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Ple ordinari de data deu de juliol de dos mil catorze. 
  
A Cabrera de Mar, comarca del Maresme, a deu de juliol de dos mil catorze, es reuneixen a la 
Casa Consistorial per tal de celebrar sessió ordinària de primera convocatòria del Ple 
Municipal, sota la presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Jordi Mir i Boix, els senyors/res 
regidor/res que seguidament s’esmenten: Sra. Núria Pera Maltes, Sra. Anna Maluquer Ferrer, 
Sr. Carles Munné Pagan, Sr. Joan Buxadé i de la Torre, Sr. Antonio Abel Nuri, Sra. 
Montserrat Reig Pascual, la Sra. Neus Sola Bigas, el Sr. Joan Vila Carbonell i la Sra. Yolanda 
Laspalas Cantón. Excusa la seva assistència el Sr. José Ramón Villaverde Díez. 
 
Hi assisteix el Secretari de l’Ajuntament, Sr. Francesc Simona i Altimir, que certifica. 
 
Hi ha quòrum de constitució segons l’article 98. c) del Text refós de la llei municipal i de règim 
local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
 
A les vuit del vespre es declara oberta la sessió per ordre de la Presidència i es dóna compte 
del punt que consta a la convocatòria i que ja són del coneixement dels senyors/res 
regidors/res. 

El Sr. Alcalde manifesta que bona tarda a tothom. Benvinguts a la sessió ordinària del Ple 
corporatiu del dia deu de juliol de dos mil catorze. Abans de començar, excusar el Sr. José 
Ramón Villaverde, regidor de Promoció Econòmica i Festes, que avui no pot estar present al 
Ple. 

1. APROVACIÓ ACTA ANTERIOR 

El Sr. Alcalde manifesta que el primer punt de l’ordre del dia és l’aprovació de l’acta anterior, 
acta que va ser entregada als grups de l’oposició el dia 25 de juny. Començo, si us sembla, 
per esmenes, perquè hi ha unes que són..., bé bastant general perquè es repeteix bastant, i 
el que no farem és dir a quines pàgines i quins paràgrafs, però malauradament hi ha molts 
canvis, anem a dir de gènere o de sexe. Constantment s’anomena a la Sra. Munné, la Sra. 
Buxadé, la Sra. Villaverde, etcètera, reiteradament. Per tant, ho posem com a esmena 
general i els tornem a la seva virtut original.  

A part d’això n’hi ha d’altres que comentaré. Tenim a la pàgina 21, al penúltim paràgraf, a la 
línia 7, és a dir, al mig del paràgraf cap al final, diu: «Apartar els pòsters». No, són «postes», 
no «pòsters», o «pals», potser «postes» no és correcte i hi hauria de dir «pals», però es 
referia, estàvem parlant d’eixamplament de voreres, retirada de fanals i apartar els postes. Si 
postes no fos correcte... Sí?  

Molt bé. La següent és a la pàgina 23, al quart paràgraf, sisena línia, cap al principi diu: «Hi 
ha un cos de desplaçament de la maquinària». Falta una “t”, és «un cost de desplaçament de 
la maquinària». 

I per últim per part meva, a la pàgina 32, possiblement, si està posat és que ho vaig dir, però 
és una errada i penso que significativa, per tant, procedeixo a corregir-ho a l’acta. A la 
darrera línia de la pàgina 32, diu: «Amb el president de l’Àrea d’Infraestructures de la 
Generalitat». No, és «De la Diputació». Es referia a la Diputació, eh? 

Això és tot per part meva. Esmenes dels membre del grup de govern? No? Sr. Abel, sí? 
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El Sr. Antoni Abel  Nuri, regidor d’Obres Públiques i Serveis, manifesta que a la pàgina 34, al 
setè paràgraf, a la tercera línia començant per baix, posa: «En cap moment està 
incomunicant la rotonda de la barca» «fins allà» no, és «fins ara estem comunicant els 
nostres torrents». És «ara» en comptes «d’allà». 

El Sr. Alcalde manifesta que «fins ara», en lloc «d’allà», «ara». Alguna cosa més Sr. Abel? 

El Sr. Abel manifesta que res més. 

El Sr. Alcalde manifesta que de l’oposició, alguna esmena? Sí? 

El Sr. Carles Munné Pagán, regidor del grup municipal de GxC, manifesta que bona tarda. 
Sí, a la pàgina 24, tercer paràgraf començant pel final, segona línia: «Tampoc no cal entrar 
en el tall de les partides», és «detall». 

El Sr. Alcalde manifesta que «detall», sí, correcte. 

El Sr. Munné manifesta que a veure, a la pàgina 14 –i aquí li demano la col·laboració al Sr. 
Buxadé– en el segon paràgraf, a partir de la segona línia, diu: «Teníem del 2006 al 2010...» 
Ens referim, és a dir: « El capital pendent d’amortitzar que teníem del 2006 al 2010, es va 
passar de 4.302 que hi havia al 2006, al 2010 a 4.165, va créixer un 10,8 per cent, 
l’endeutament». Jo diria que no són aquestes les xifres. 

El Sr. Alcalde manifesta que no, a més no són quatre mil, són milions. Està parlant de... 

El Sr. Munné manifesta que sí, bé, entenem que parlem de milions, però no quadra cap 
percentatge, o sigui que suposo que aquí hi ha un error de transcripció que no he pogut 
verificar. En tot cas demano que es verifiqui, i ja en un proper Ple ho ajustem al que pertoqui.  

Gràcies, res més. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé, perfecte. No, gràcies a vostè. Res més? Sra. Laspalas, 
alguna esmena? No? Perfecte, doncs si els sembla, donem per aprovada l’acta, per 
assentiment. 

Molt bé. 

El Consistori per unanimitat acorda aprovar l’acta de la sessió ordinària del Ple Municipal, 
corresponent al dia 8 de maig de 2014, amb les esmenes esmentades. 

2. DESPATX OFICIAL 

Seguidament aquest fedatari d’ordre de la Presidència llegeix les comunicacions oficials, les 
resolucions administratives i peticions de particulars, en especial la sentència número 
168/2014 del Jutjat Contenciós Administratiu 2 Girona, relatiu al pagament de la quota a 
l’Associació de Municipis per la Independència de l’Ajuntament de Mont-ras i l’Auto número 
85/14 del Jutjat Contenciós Administratiu 12 Barcelona relatiu un recurs contenciós 
administratiu que va interposar la Delegació del Govern de l’Estat a Catalunya sobre la 
insubmissió fiscal i l’acord que va adoptar en el seu dia l’Ajuntament sobre la sobirania fiscal. 
Així mateix, llegeix les disposicions generals d’importància publicades als diaris oficials i de 
les resolucions de l’alcaldia dictades fins a la data. 
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El Consistori per unanimitat acorda donar-se’n per assabentat. 

3. PRESIDÈNCIA 

3.1. DEIXAR SENSE EFECTE CONSELL ASSESSOR DE LA COMUNICACIÓ LOCAL 

El Sr. Alcalde manifesta que donem pas ara al tercer punt, el 3.1 que és deixar sense efecte 
el Consell Assessor de la Comunicació Local. 

Això es tracta que en el seu dia es va constituir aquest Consell Assessor. S’han tingut un 
total de tres reunions, si no recordo malament, dues en l’anterior legislatura i una al principi 
d’aquesta, i com ens vam comprometre, no en el darrer Ple, dos Plens enrere, vam dir que 
avaluaríem amb els grups de l’oposició la necessitat de mantenir-lo o no. El que vam fer va 
ser reunir-nos amb tots els grups del Consistori, i vam convenir que podíem deixar sense 
efecte el Consell Assessor, i que el que sí que faríem seria és el que marca el conveni amb 
Ràdio Cabrera de Mar, que és fer dues reunions a l’any del Comitè de Seguiment de Ràdio 
Cabrera de Mar, en el qual estan representats tots els grups polítics del Consistori, i en el 
qual incorporarem, a partir de la propera reunió del Comitè, dues persones del municipi 
relacionades amb el món del periodisme. A una ja se li ha comunicat, i ha donat el seu 
vistiplau, l’altra penso que no, per tant, encara no vull anunciar qui serà fins que no tinguem 
la seva conformitat, però la idea és aquesta, eh?, que des dels grups municipals anem 
treballant tot el tema, sobretot de la ràdio, de Ràdio Cabrera de Mar, a través d’aquest 
Comitè de Seguiment que es reunirà cada sis mesos. 

Per tant, avui el que sotmetem a l’aprovació del Ple –ja vam manifestar que estàvem tots 
d’acord, és això, deixar sense efecte el Consell Assessor de la Comunicació Local. 

Si volen comentar alguna cosa els membres de l’oposició, Sra. Laspalas del PP, no? Gent 
per Cabrera? No? Doncs sotmetem aquest punt a votació. 

Vots a favor? 

Molt bé, doncs queda aprovat per unanimitat dels assistents, 10 vots a favor. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per unanimitat dels assistents (3 CiU, 3 GxC, 2 
ERC, 1 AI-CM i 1 PPC), acorda: 

Primer: Deixar sense efecte el Consell Assessor de la Comunicació Local (CACL). 

 
Segon: Notificar el presents acords als interessats, als efectes procedents. 
 
Tercer: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde tan àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 

3.2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA DENOMINACIÓ DELS APARCAMENTS DE 

CABRERA DE MAR 

El Sr. Alcalde manifesta que passem al següent punt, que és l’aprovació, si escau, de la 
denominació dels aparcaments de Cabrera de Mar. 

Bé, com sabeu, hem posat en marxa recentment una nova web que es diu «Gaudeix 
Cabrera» en la qual un dels apartats, orientada bàsicament a gent que vingui a visitar el 
poble, és l’emplaçament dels diferents aparcaments del municipi, eh?  
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En un mapa es pot veure en quines zones es pot estacionar –a part de, lògicament, en molts 
carrers, no?– però quins estacionaments hi ha a tot el municipi de Cabrera de Mar, i el que 
vam creure procedent és donar-li nom a cadascun d’ells, i és per això que la proposta que 
fem és la següent: denominar «Aparcament de la Font Picant» al que està ubicat lògicament 
al camí de la Font Picant, «Aparcament del Molí» al que està a la carretera Nacional II, al 
costat del centre comercial Lidl, que hem habilitat recentment –a la banda mar de la 
carretera Nacional II, eh?– dues parcel·les el darrer any perquè es pugui accedir a la platja a 
través del Torrent del Molí i s’hi pugui estacionar gratuïtament, obert a tothom. «Aparcament 
de la Riera», que està ubicat a la Riera, davant del número 35. «Aparcament Les Palmeres», 
que és al carrer Canigó, cantonada avinguda Burriac amb l’avinguda Maresme, que és 
aquest aparcament que és exclusiu per a residents al municipi –a tot el municipi– i pel qual 
s’ha de treure un distintiu especial que costa cinc euros, que s’ha de recollir a l’Ajuntament. 
l’«Aparcament de la Plaça de la Fàbrica», que està ubicat aquí davant, a l’avinguda Pare 
Jaume Català, l’«Aparcament de la Plaça del Poble», que està a la Plaça del Poble, 
lògicament. l’«Aparcament de la Platja dels Vinyals», que és l’aparcament de la platja. 
l’«Aparcament de Santa Margarida», que està al passeig de la Mediterrània, que transcorre a 
tot el llarg del sector comercial de Santa Margarida. l’«Aparcament de la Zona Esportiva», 
que està a l’avinguda de la zona esportiva. I l’«Aparcament de Ca l’Arnau», que és aquest 
que tenim aquí, a tocar de la Riera, al carrer Girona cantonada amb la Riera. 

Aquesta és la proposta, i a partir d’aquí, si tenen alguna cosa a comentar, Sra. Laspalas del 
Partit Popular Català? No? Gent per Cabrera? Algun comentari? 

La Sra. Anna Maluquer Ferrer, regidora del grup municipal de GxC, manifesta que bé, jo... 
bona tarda. Referent als noms aparcaments no tenim res a dir. L’única cosa és aquesta web 
de «Gaudeix Cabrera», que no ens ha agradat gens, sincerament. Trobem que és poc 
elaborada i amb faltes d’ortografia, sembla una cosa traduïda, i que aquí, en aquest Ple, ja 
vam demanar participar en el que fos una mica la definició del projecte de desenvolupament 
turístic del municipi, i no se’ns ha convidat, la qual cosa sap greu. 

El Sr. Alcalde manifesta que bé, jo crec que, Sra. Maluquer, el Sr. Villaverde ja ho va 
anunciar, que s’obria la web i que evidentment s’havia d’omplir de continguts i millorar en 
molts aspectes. No té res a veure això amb la participació de temes de turisme, eh?, 
absolutament res, o sigui, ja vam dir que sí, que evidentment se’ls convidaria quan parlem 
del Pla d’Infraestructures de Turisme i del Pla de Desenvolupament Turístic, en tot això sí 
que, evidentment, participaran.  

No està avui, no tenim al Sr. Villaverde, per tant, és ell qui hauria de contestar, però bé, li 
traslladarem també la queixa i la reiteració de la petició de participar. No obstant, queda 
oberta, a partir d’aquest moment, qualsevol suggeriment que tinguin respecte del que és el 
web de «Gaudeix Cabrera», benvingut serà, eh? Ens ho poden traslladar. 

Val, sotmetem, doncs, a votació el punt aquest, que és la denominació dels aparcaments del 
terme municipal? 

Vots a favor? 

Molt bé, doncs queda aprovat per unanimitat dels assistents, 10 vots a favor. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per unanimitat dels assistents (3 CiU, 3 GxC, 2 
ERC, 1 AI-CM i 1 PPC), acorda: 
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Primer: Denominar als diferents aparcaments de Cabrera de Mar de la següent manera: 

 Aparcament “Font Picant”  al Camí de la Font Picant 

 Aparcament “del Molí”  a la carretera Nacional II, al costat del Lidl 

 Aparcament “de la Riera” a la Riera, davant del número 35 

 Aparcament “Les Palmeres”  al carrer Canigó, cantonada avinguda Burriac i avinguda 

Maresme 

 Aparcament “Plaça de la Fàbrica”  a l’avinguda Pare Jaume Català 

 Aparcament “Plaça del Poble”  a la plaça del Poble, número 1 

 Aparcament “Platja del Vinyals”  a la carretera Nacional II, cantonada Riera dels 

Vinyals 

 Aparcament “Santa Margarida”  al passeig de la Mediterrània 

 Aparcament “Zona Esportiva”   a l’avinguda de la Zona Esportiva 

 Aparcament de “Ca l’Arnau”  al carrer Girona, cantonada La Riera 

 
Segon: Procedir al tràmit d’informació pública dels acords adoptats i de l’expedient 

provisionalment aprovat, mitjançant Edicte inserit en el taulell d’anuncis municipal, i la 

corresponent publicació en el Butlletí Oficial de la Província per tal que durant el termini de 

15 dies les persones interessades puguin presentar les al·legacions i reclamacions que 

tinguin per convenient. En el cas que no es presentessin reclamacions durant el període 

d’informació pública, els acords i la denominació del vial esdevindran aprovats definitivament 

amb caràcter automàtic. 

Tercer: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde, tant àmpliament com sigui menester i en dret es 

requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 

3.3. APROVACIÓ, SI ESCAU, MEMÒRIA JUSTIFICATIVA ESTABLIMENT SERVEI CASAL 

AMB SERVEIS PER A LA GENT GRAN 

El Sr. Alcalde manifesta que bé, passem al següent punt. Ara venen tres punts que estan 
relacionats amb el mateix tema, que és la posada en marxa, la posada en funcionament del 
Casal amb serveis per a les persones grans. 

Aquests tres punts són l’aprovació inicial, cadascun d’ells s’aproven inicialment, i a partir 
d’aquí es donaran trenta dies de publicitat perquè s’incorporin esmenes, i qualsevol ciutadà, 
començant pels membres de l’oposició, evidentment, tindrà la potestat de proposar-nos 
esmenes, suggeriments, millores, etcètera. I després, el que farem un cop estimades, si es 
considera, i acordades les esmenes a incorporar, doncs ho sotmetem a aprovació definitiva 
després de l’estiu, al mes de setembre en el Ple, en principi en el Ple ordinari de setembre. 

Ens presenta aquests tres punts la regidora de Serveis a les Persones Joventut i Sanitat, la 
Sra. Neus Sola, i el primer d’ells és l’aprovació, si escau, de la memòria justificativa de 
l’establiment del servei de casal amb serveis per a la gent gran.  

Endavant Neus, quan vulguis. 
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La Sra. Neus Sola Bigas, regidora de Serveis a les Persones, dóna la bona tarda a tothom. 
Primer de tot dir-los que aquests tres documents que avui s’aprovaran, que es porten a 
aquest Ple, han estat elaborats juntament amb la Diputació de Barcelona, amb el 
Departament de Promoció a la Gent Gran, concretament amb la Pilar Martínez, que és la 
directora del Programa d’Envelliment Actiu, a part d’altres fonts de documentació tant 
municipals com externes. 

Bé, he fet un resum –que no breu– de la memòria justificativa d’establiment de casal amb 
serveis de la gent gran de Cabrera de Mar. 

«Cabrera de Mar té una extensió de 905 quilòmetres quadrats, i la població actual és de 
4.531 habitants...» 

El Sr. Alcalde manifesta que no, 9,05. 

La Sra. Sola manifesta que ai, perdó, «9,05 quilòmetres quadrats, i la població actual és de 
4.531 habitants. Sis-centes seixanta-tres són persones que superen els seixanta-cinc anys. 
Si afegim el grup d’edat de seixanta a seixanta-quatre anys, la proporció s’incrementa fins a 
955 persones de la població total. Això és que la gent gran representa un 20 per cent 
aproximat d’aquesta població. 

El fenomen demogràfic més significatiu és el sobre envelliment de la població com a 
conseqüència de les millors condicions de salut i de vida, que comporta l’augment 
d’esperança de vida de la població de més de seixanta-cinc anys. D’aquesta manera també 
es constata un important creixement de la població de majors de vuitanta, dins del col·lectiu 
de persones grans. En una societat on les persones majors de seixanta, com acabem de dir, 
representen més d’una cinquena part de la població, l’ajuntament ha d’afrontar 
necessàriament el repte de promoure l’envelliment actiu en les seves comunitats, 
especialment el de les persones de més edat. 

L’envelliment actiu, a proposta de l’Organització Mundial de la Salut, l’OMS, fa referència al 
procés d’optimització de les oportunitats de salut, participació i seguretat, amb la finalitat de 
millorar la qualitat de vida a mesura que les persones envelleixen. 

El desenvolupament d’estratègies d’envelliment actiu hauria de comportar diferents beneficis 
socials, entre els que destacarien menys morts prematures, menys despeses sanitàries i 
d’atenció a la dependència, menys discapacitats relacionades amb les malalties cròniques i 
més persones amb bona qualitat de vida a mesura que envelleixen. D’aquí l’interès de 
l’Ajuntament de Cabrera de Mar per promoure l’adequació del casal per a persones grans 
amb serveis en el municipi, entenent-lo com a eina de promoció social i de salut, per tal 
d’incidir sobre les condicions de vida de la població, especialment de les persones grans. 

L’any 2001, l’OMS va presentar el document d’envelliment actiu, en el que ofereix 
coordenades d’actuació per avançar en l’adaptació de les societats per fer front a aquest 
repte. A partir d’aquest document i el de la Diputació de Barcelona del 2005, anomenat 
«Polítiques Locals d’Envelliment Actiu», es poden desenvolupar uns principis per a la 
promoció local de l’envelliment actiu, especialment en els equipaments socioculturals. 
Aquests principis han de guiar la intervenció en els casals de gent gran, i es poden classificar 
segons dimensió ideològica o operativa –que ve ja redactada en el document, no entrarem 
en això ara. 

Tradicionalment, les activitats sòcio-culturals destinades a les persones grans han estat 
articulades a partir dels casals de gent gran.  
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Aquests equipaments tenen una llarga tradició al nostre país, i molts d’ells estan 
profundament arrelats a la cultura social dels municipis. L’any 1997 va haver-hi un canvi 
normatiu. Els casals de gent gran varen deixar de ser un servei social del sistema català de 
Serveis Socials. Des de llavors són equipaments cívics, destinats a l’acolliment, l’esbarjo i la 
convivència, i amb serveis de prestació, els quals no estan subjectes a la regulació dels 
Serveis Socials. Actualment no resulta necessari inscriure aquests equipaments al Registre 
d’Entitats Serveis i Equipaments de la Generalitat, obligat per a tots els serveis previstos del 
Sistema Català de Serveis Socials. Tampoc hi ha una normativa que reguli els criteris 
mínims de les seves instal·lacions ni de les seves activitats. 

Actualment hi ha dos locals específics aquí a Cabrera. El del carrer Sant Joan, número 2, 
que és un espai cedit per la Caixa Laietana –ja n’hem parlat moltes vegades– al qual se li 
suma un pis de propietat de l’Ajuntament. És un espai amb moltes limitacions i tot un seguit 
de barreres arquitectòniques impossibles de ser susceptibles de millora, que dificulten 
l’accessibilitat a les persones amb problemes de mobilitat. El segon és el situat a l’Avinguda 
Pare Jaume Català, número 30-36, el local 3, d’uns noranta metres quadrats. És un espai 
per realitzar algunes de les activitats de les persones grans –tallers, cursos– però és un 
espai reduït i no té un caire exclusiu, molts cops és una sala polivalent també. 

L’Ajuntament de Cabrera té com a funció principal assegurar la prestació adequada dels 
serveis municipals, facilitant un alt nivell de qualitat i procurant l’equitat d’accés de tota la 
ciutadania segons les seves necessitats. Els objectius del projecte són: estimular la 
participació social de les persones grans, promoure la salut, desenvolupar la capacitació 
personal, diversificar les activitats culturals i lúdiques i millorar la seguretat personal. Els 
usuaris seran les persones majors de seixanta anys, jubilats i pensionistes empadronats al 
municipi de Cabrera de Mar. S’establiran dues categories: una d’usuari, i la següent d’usuari 
temporal i/o cònjuge. Aquests serien els familiars de primer grau de consanguinitat de la gent 
empadronada al municipi, per exemple. Una miqueta la descripció del programa d’activitats: 
s’elaboraran segons les línies estratègiques establertes per la regidoria del municipi, amb 
l’objectiu de disposar de suficient oferta per cobrir tots els interessos del col·lectiu. Es 
realitzaran anualment amb la possibilitat d’adaptar-se a les propostes dels usuaris de forma 
flexible. 

Les activitats i els serveis es reparteixen en cinc blocs: el primer, les activitats per fomentar 
els hàbits saludables i de benestar social; el segon, d’activitats de formació permanent; el 
tercer, activitats lúdiques i/o de lleure; el quart, activitats informatives d’interès; i el cinquè, 
serveis. Això també..., vénen totes especificades en aquest informe. A dia d’avui comptem, 
avui dia 10, o 11, amb noranta-set usuaris fixes més els de la gimnàstica de manteniment, 
que vénen a ser uns vint-i-cinc, amb les dues classes, és a dir, uns 124 usuaris fixes que 
tenim a la setmana. 

Temporalització i organització de la gestió. L’Ajuntament de Cabrera garantirà l’obertura del 
Casal per a gent gran amb serveis com a mínim trenta-set hores i mitja setmanals, de dilluns 
a divendres, en horari de matí i de tarda. Els caps de setmana romandrà tancat. S’establirà 
un reglament de règim intern per tal de regular el funcionament del Casal. El Casal oferirà 
una sèrie d’activitats i serveis segons les necessitats, adequació a les finalitats i 
disponibilitat. Podran ser gratuïts o sotmesos a copagaments, segons la Normativa 
Específica número 1 de Preus Públics per a cursets i tallers. Les activitats i serveis 
s’organitzaran per cursos escolars, d’octubre a juny –o juliol, tot s’ha de veure. L’Ajuntament 
de Cabrera de Mar serà l’entitat responsable de la gestió del centre i garantirà el personal i el 
pressupost necessari per al seu funcionament d’una manera correcta. La coordinadora o 
coordinador del casal serà designat per la regidoria de Serveis a les Persones. 
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I ja per acabar, comentar que l’edifici, per qui no ho conegui, consta de 450 metres quadrats 
totalment accessible, sense barreres arquitectòniques, i que té un espai que es distribueix en 
quatre sales diferenciades per poder acollir diverses activitats simultàniament.  

Ja estaria el resum. Si volen alguna aclariment... 

El Sr. Alcalde manifesta que gràcies, Neus. Donem la paraula als grups de l’oposició, Sra. 
Laspalas del Partit Popular Català, algun comentari? 

La Sra. Yolanda Laspalas Cantón, regidora del grup municipal del PPC, manifesta que 
bueno, yo quería pedir que dejara estos tres… Bueno, estos tres puntos nos han llegado a la 
oposición hace dos días, la Memoria Justificativa, el Reglament de Règim Intern, i el Projecte 
d’Establiment. Y la normativa establece que nos tienen que dar toda la documentación del 
Pleno el día de la comisión, o si no cuatro días antes. Entonces, bueno, yo pediría que ya 
que no se cumplen los plazos de tiempo, esto quedara encima de la mesa, para poder verlo 
con tranquilidad, para el próximo Pleno. 

El Sr. Alcalde manifesta que li explico diverses coses. Primer, i com ja hem dit, és una 
aprovació inicial, per tant, temps tindrem de sobres per tractar-ho i incorporar tot allò que 
convinguem que és escaient d’incorporar. Segona, la normativa a què vostè fa referència la 
vam establir nosaltres la legislatura anterior, i diu que la convocatòria dels Plens es faran un 
mínim de quatre dies abans, no diu que la documentació del Ple ha d’anar dins de la 
convocatòria, això no ho diu en lloc. Jo, com vostè sap, sempre he estat partidari 
d’incorporar el màxim d’informació. En aquest cas, com també vostè sap perquè li vam 
comunicar ahir, per un malentès, la persona que li havia de transmetre el reglament, 
sobretot, doncs es va equivocar i els va transmetre amb antelació a la convocatòria del Ple –
tres, quatre dies abans de la convocatòria del Ple– un altre document demanant-los 
justament que si tenien l’oportunitat, si us plau s’ho miressin, i si volien incorporar alguna 
esmena. Vull dir que la voluntat va ser la contrària a la que el resultat final ha estat, però 
igualment des del divendres passat vostè tenia l’oportunitat de venir a l’Ajuntament i mirar la 
documentació que anava al Ple, si veia que dins de l’ordre del dia aquesta documentació 
faltava. Per tant, considerem que el que no farem ara és perdre dos mesos per aquest motiu, 
perquè a més és una aprovació, hi insisteixo, inicial. Hi ha hagut temps de poder comentar el 
que consideri oportú, però sobretot és ara quan hi haurà aquesta oportunitat d’incorporar les 
esmenes que creguin convenients. Per tant, no ho retirarem. 

La Sra. Laspalas per manifesta que bueno, no, no, ya contaba con ello. Pero, yo ya me he 
asesorado en la asesoría jurídica del partido y, bueno, ya tomaré las actuaciones que sean 
pertinentes, porque la normativa no es de aquí, es una normativa que existe. O sea, cuatro 
días antes tienen que darte la documentación. Y porque haya un error… 

El Sr. Alcalde manifesta que no, la documentació ha d’estar disponible, no donar-li. I la 
documentació estava disponible, no quatre dies abans, no, sis dies abans. El divendres 
passat estava disponible. 

La Sra. Laspalas manifesta que se nos dio la documentación y esos puntos no estaban. 

El Sr. Alcalde manifesta que no, disponible a secretaria. O sigui, el que diu el Reglament és 
que ha d’estar disponible a secretaria. És així, Sr. secretari? El Sr. secretari diu que sí. 

La Sra. Laspalas manifesta que bueno, pues entonces nada. Pues entonces las medidas 
que yo tome oportunas, no sucederá nada, ya está. 
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El Sr. Alcalde manifesta que val, molt bé. Bé, Gent per Cabrera, algun comentari? 

La Sra. Anna Maluquer Ferrer, regidor del grup municipal de GxC, manifesta que bé, doncs 
nosaltres ja hem manifestat sovint la nostra oposició sobre què s’obri aquest Casal a l’antiga 
Escola Bressol El Castellet, no estem d’acord amb ubicar-lo allà. Tenim suggeriments, 
pensem que aquesta memòria..., avui hem entrat una instància també pel temps limitat, però 
sí que vam fer l’esforç de llegir-ho, i ahir vaig reunir-me també amb la regidora. Ella em va 
exposar el seu punt de vista, jo també li vaig dir que trobava a faltar una mica un estudi més 
seriós sobre realment quines són les necessitats de la gent gran de Cabrera, quanta gent té 
dependència, quin és l’entorn familiar, quines són les seves necessitats.  

Vostè em diu que això és un centre cívic. Aleshores, si és un centre cívic, penso que potser 
el que caldria és saber la gent que té dependència, i realment oferir-los un espai on 
poguessin estar tot el dia mentre els familiars tenen altres ocupacions. I si és un centre cívic, 
doncs vol dir que els avis que hi van i que hi participen, poc o molt són avis que són 
autònoms, no? Si els Serveis Socials els destinen a Cal Conde, i per tant, quedarà el local 
del costat buit, doncs mentre tant, mentre no es desenvolupi Cal Conde, també es poden 
seguir fent les mateixes activitats que es fan ara, que de fet són les que es faran en aquest 
casal. Jo sí que entenc que és un espai fantàstic, fabulós, diàfan, i també volem el millor per 
a la nostra gent gran, però pensem que falta una mica de gruix, eh?, en aquesta decisió. I, 
per tant, doncs, hi votarem en contra, i presentarem les al·legacions que convinguin. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. D’acord, doncs... Vols alguna cosa Neus? 

La Sra. Sola manifesta que sí, que la instància que avui han entrat sol·licitant dades sobre 
dependència, això és un Casal de gent gran amb serveis, no és un centre de dia, no tenim el 
barem per ser un centre de dia. Es pot acollir gent que tingui un principi de demència, però 
un principi, no gent que tingui una dependència total, perquè no és un centre de dia, és un 
casal de gent gran. Per tant, jo..., les dades de la gent que té dependència d’aquí és un altre 
tema. Si vol que els les doni, els les donem. 

El Sr. Alcalde manifesta que això ho hem dit sempre –si em permets Neus, perdona– sempre 
hem dit des del primer dia que no era un centre de dia, que era un casal amb serveis, amb 
serveis entre parèntesi i entrecomillat, d’alguns centres de dia, casal amb serveis per a 
persones grans. Referent al tema de la instància, no sé si has rebut la resposta. L’has 
rebuda? D’acord. Molt bé. 

La Sra. Maluquer manifesta que bé, doncs això, d’acord. Si és un centre cívic, que és on els 
avis... Ai, no un centre cívic, perdó, com ho dius? Un Casal amb serveis per a la gent gran. 
Bé, però un casal és un espai on la gent s’ha de relacionar socialment, no? I en tota aquesta 
memòria que vostès han presentat, i amb aquests estudis sobre l’OMS, doncs parla del fet 
de la integració de la gent gran en aquesta societat, que avui en dia amb les noves 
tecnologies i amb tot plegat també els tenim una mica rellevats, no?, sembla que ja la gent 
gran no ens puguin aportar res de bo a la societat.  

Bé, per a mi, per a Gent per Cabrera la posició és que no volem aïllar la gent gran, i que es 
relacionin només entre ells. No sé, pensem que la societat ha de tenir una altra direcció, 
senzillament és això. És una postura diferent. Jo entenc que vostès tirin per aquí i ... 

La Sra. Neus Sola Bigas, regidora de Serveis a les Persones, manifesta que no volem aïllar 
a ningú. No estem aïllant ningú en qualsevol cas. Els estem donant un espai perquè es 
relacionin, perquè sociabilitzin més. 
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La Sra. Maluquer manifesta que ja el tenen aquest espai, perquè es relacionin i perquè 
sociabilitzin. 

El Sr. Alcalde manifesta que no perdem de vista que aquí el que estem aprovant ara és si es 
justifica o no la necessitat que s’estableixi un equipament com a casal amb serveis per a les 
persones grans de Cabrera de Mar. 

La Sra. Maluquer manifesta que no, però vostès ja l’ubiquen en un lloc concret. 

El Sr. Alcalde manifesta que bé, això és la memòria..., home, sí, no serà virtual lògicament. 
D’acord, d’acord, però vull dir, que es pot estar d’acord amb la necessitat de l’equipament no 
en aquest emplaçament, per exemple, això seria una postura que no sé quina és, eh?, si és 
aquesta o no. 

La Sra. Maluquer manifesta que val, doncs sí, sí, aquesta és la nostra postura. 

El Sr. Alcalde manifesta que d’acord, d’acord. Perfecte, doncs... 

La Sra. Sola manifesta que perdó, l’última cosa. També em va dir vostè ahir que vostè no ha 
vist l’espai que tenen a sobre la Caixa Laietana. Per tant, hi ha una part que desconeix, d’on 
està ara ubicada la gent gran. 

El Sr. Alcalde manifesta que bé, sotmetem aquest punt doncs a votació. 

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Molt bé, doncs queda aprovat per 6 vots a favor i 4 vots en contra. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per 6 vots a favor (3 CiU, 2 ERC i 1 AI-CM) i 4 vots 
en contra (3 GxC i 1 PPC), acorda:  

Primer: Aprovar inicialment, la memòria justificativa d’establiment de servei de casal amb 
serveis per a la gent gran de Cabrera de Mar. 
 
Segon: Procedir al tràmit d’informació pública dels acords adoptats mitjançant Edicte inserit 
en el taulell d’anuncis municipals, a la seu electrònica municipal, en el Butlletí Oficial de la 
província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, per tal de que durant el termini de 
trenta dies les persones interessades puguin presentar les al·legacions i reclamacions que 
tinguin per convenient.  
 
Tercer: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde tant àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 

3.4. APROVACIÓ, SI ESCAU, REGLAMENT RÈGIM INTERN CASAL AMB SERVEIS PER A 

LA GENT GRAN 

El Sr. Alcalde manifesta que passem al següent punt, que també ens presenta la Sra. Neus 
Sola, regidora de Serveis a les Persones, Joventut i Sanitat, que és l’aprovació, si escau, del 
Reglament de Règim Intern del casal amb serveis per a la gent gran. Endavant Neus, quan 
vulguis. 
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La Sra. Neus Sola Bigas, regidora de Serveis a les Persones, manifesta que bé, he fet un 
altre resum però també extens.  

El Casal de gent gran, que depèn de l’Ajuntament de Cabrera, com hem comentat tota 
l’estona, està adreçat a les persones grans, promou el benestar d’aquestes mitjançant les 
accions psicosocials, socioculturals, educatives, de prevenció, de lleure, de voluntariat i de 
participació com a membres actius de la societat. Vol ser un espai de relació i de convivència 
per a les persones grans, amb caràcter integrador i dinamitzador per al col·lectiu, i un marc 
de referència per les actuacions adreçades a les persones que en formen part: els usuaris, 
que li diem. A fi d’adequar la tasca d’aquest casal desenvolupa en favor de les persones 
grans, es pretén dotar amb un reglament que ordena l’organització funcional d’acord amb les 
disposicions vigents. Trobaríem un capítol, que és el d’activitats, serveis i contraprestacions. 
Aquí es tindrà especial cura en la realització de la persona, el desenvolupament d’activitats 
que afavoreixin les relacions personals, la valoració i promoció de les iniciatives dels usuaris. 
Per aconseguir els objectius es podran desenvolupar al casal activitats culturals, formatives, 
esportives, lúdiques i ocupacionals, promogudes i dirigides per la pròpia administració. 

L’Ajuntament de Cabrera de Mar exerceix les funcions de direcció, supervisió i coordinació 
d’aquest equipament a través del seu departament de Benestar Social. Els serveis que es 
donin ho faran d’acord amb les normes reguladores de Preus Públics aprovats en 
l’Ordenança número 1 de l’Ajuntament de Cabrera –hi ha parts que es repeteixen de 
l’anterior– i podran posar-se en funcionament o es podran suspendre segons la necessitat o 
conveniència que se’n derivi d’un estudi de la regidoria d’Atenció a les Persones. 

Els usuaris i el règim de convivència. L’accés al Casal serà lliure en condicions d’igualtat. 
Poden utilitzar els serveis totes les persones majors de seixanta anys, jubilats i pensionistes, 
que reunint les condicions d’edat o empadronament a Cabrera ho sol·licitin a l’Ajuntament, el 
qual els lliurarà el carnet acreditatiu efectuant els tràmits adients. Es podran establir 
restriccions en el nombre d’assistents per raons operatives, i s’establiran dues categories 
d’usuaris: els usuaris i els usuaris temporals i/o cònjuge. L’expedició del carnet d’usuari serà 
gratuïta. No implicarà quotes fixes d’abonament. Serà imprescindible per a la utilització dels 
serveis i la participació en activitats al casal. Només es podrà tenir un sol carnet per persona. 
No tindrà data de caducitat. Hi haurà autoritzacions excepcionals per causes justificades a 
alguns acompanyants d’usuaris, o en casos d’especial integració.  

Tots els drets i deures ja vénen detallats en l’informe. Això no es pot resumir. 

Faltes i sancions. Els usuaris que per acció o omissió causin alteracions o perjudicis en el 
Casal, i que siguin considerats com a faltes, seran objecte de la sanció pertinent. Si els actes 
poguessin constituir delicte o falta tipificada com a delicte, es donaria compte dels mateixos 
al jutjat corresponent. La condició d’usuari es perd per les següents causes: per petició 
pròpia, per expulsió derivada de sanció o per defunció. Les faltes es poden considerar lleus 
amb una sanció d’amonestació verbal i escrita; greus amb una sanció d’amonestació verbal i 
escrita, o la pèrdua temporal de la condició d’usuari; o molt greus, amb una sanció de pèrdua 
definitiva de la condició d’usuari. La sanció en cap cas podrà afectar el dret de rebre 
prestacions de serveis socials específics degudament justificats. Les sancions imposades als 
usuaris seran anotades en el seu expedient. Dintre del recinte no es podrà efectuar cap 
mena de recaptació econòmica o material si no ha estat prèviament autoritzada. No 
s’accepten animals de companyia exceptuant els gossos pigalls. Queda prohibit el consum 
d’alcohol i de tabac dins del casal. 
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Els òrgans de participació. Tenen com a finalitat fer possible la participació de la gent gran 
en l’organització i funcionament del Casal, i s’ajustaran al pla funcional que s’elaborarà en el 
moment de l’obertura. Els responsables de posar en funcionament el casal seran: el regidor 
o la regidora d’Atenció a les Persones, la cap de Serveis Socials i la coordinadora d’activitats 
i serveis del casal. 

Pel que fa al personal del Casal depenent de l’Ajuntament. Aquest estarà integrat per la 
coordinadora, els talleristes i monitors, i personal dels serveis, com fisioterapeuta, podòleg, 
etcètera. No obstant, segons el desenvolupament de les activitats i serveis que en un futur 
es puguin crear, es pot preveure l’augment de personal, bé amb plantilla o bé amb empreses 
contractades. Es defineixen les funcions del coordinador i del tallerista o monitor. Aquestes 
podran ser agrupades i recaure en una o diverses persones. Es podran modificar en 
qualsevol moment en benefici d’una millor gestió i organització del centre. 

Quant a l’administració econòmica i mitjans econòmics, l’Ajuntament pressupostarà la 
quantitat suficient i adequada per poder cobrir totes les despeses que pugui original el servei 
municipal del Casal, segons l’establert en l’estudi econòmic del projecte d’establiment. 
L’Ajuntament serà responsable de l’aplicació del pressupost destinat al casal corresponent a 
les partides de la regidoria de Serveis a les Persones, i que restarà inclòs especialment per 
conceptes. També comptarà amb les aportacions dels usuaris per activitat que el servei 
determini. 

Règim intern i normes generals; l’organització de les activitats. Podran ser organitzades per 
la coordinadora del Casal, per la regidoria del Servei d’Atenció a les Persones, o per altres 
persones físiques i/o jurídiques i entitats públiques o privades, prèvia aprovació de 
l’ajuntament. S’anunciaran incorporant el logotip del Casal de l’Ajuntament. 

Custòdia de claus. Es preveu que només tinguin claus i codis d’alarmes les següents 
persones: Policia Local, Serveis Socials, empresa municipal GICSA i coordinadora del Casal, 
i tallerista de dinamització. 

Actes de naturalesa política. No podran utilitzar-se els espais destinats als casals ni la seva 
infraestructura per efectuar actes de naturalesa estrictament política o electoral, excepte en 
el cas que en període electoral el casal fos designat per la junta electoral corresponent com 
a local disponible per celebrar actes electorals. 

Horaris indicatius. Els hem comentat abans. Excepcionalment romandrà obert fora d’aquest 
horari per activitats puntuals organitzades. Tot i que el Casal tingui aquest horari es preveu 
que la coordinadora d’activitats tingui un espai de gestió intern de tretze a catorze hores de 
dilluns a divendres. Els serveis que funcionaran seran els següents –com a serveis, eh?: 
recepció/informació, cafeteria, on hi haurà les màquines expenedores d’autoservei, amb un 
preu social, lectura de premsa diària, podologia, bany geriàtric i fisioteràpia. I després, el 
servei de menjador, que començarà amb posterioritat de l’obertura del Casal. 

Les diverses activitats i horaris s’exposaran al taulell d’anuncis, i tindran un període 
d’inscripció. En cas de sobrepassar la capacitat, s’obrirà una llista d’espera. Tindran 
preferència les persones empadronades a Cabrera de Mar, però segons l’activitat es podrà 
reservar un número de places per a gent no usuària del casal o per a persones de fora del 
municipi, amb l’aplicació de l’Ordenança municipal número 1 reguladora de preus públics. 
També tenim la regulació dels espais, que anomenem els espais destinats a les activitats i 
serveis, que seria tot: la recepció, l’espai central, la ciberaula, etcètera. I els estatuts dels 
usuaris.  



 
 

 
 

13 

  

L’Ajuntament aprovarà un estatut dels usuaris en el qual es concretarà la forma en què els 
usuaris podran participar en el règim de funcionament dels casals, així com les normes d’ús i 
convivència. 

I per últim, per finalitzar, la dissolució i la liquidació. El servei es constitueix per un temps 
indefinit. La dissolució del servei serà competència de l’Ajuntament, d’acord amb la 
normativa vigent. 

I això és tot. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Moltes gràcies, Neus. Bé, aquí és on realment sí que 
esperem els seus comentaris, esmenes, suggeriments, perquè és un reglament, anem a dir 
de mínims, per a la posada en marxa. A partit d’aquí es pot ampliar i entrar més en detall, 
eh?, que quedi clar. Bé, donem la paraula als grups de l’oposició. Sra. Yolanda Laspalas, del 
Partit Popular Català, no? Val, d’acord. Gent per Cabrera? Algun comentari sobre el 
reglament? 

La Sra. Anna Maluquer Ferrer, regidora del grup municipal de GxC, manifesta que bé, sobre 
el reglament ja vam comentar també el que trobava a faltar, però bé, això ella també em va 
comentar que podia incloure-s’hi després, sobre la participació, sobretot del col·lectiu de la 
gent gran en el que és el funcionament del Casal, les activitats que s’hi fan. Penso que 
encara que vagin a una antiga escola bressol, no són infants, no? I aquí, jo crec que hi 
votarem que no també. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Doncs sotmetem aquest punt a votació. 

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Molt bé, doncs, queda aprovat per 6 vots a favor i 4 vots en contra.  

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per 6 vots a favor (3 CiU, 2 ERC i 1 AI-CM) i 4 vots 
en contra (3 GxC i 1 PPC), acorda:  

Primer: Aprovar inicialment, si escau, el reglament de règim intern del Casal amb serveis per 
a la gent gran de Cabrera de Mar. 
 
Segon: Procedir al tràmit d’informació pública dels acords adoptats i de reglament, 
inicialment aprovat, mitjançant Edicte inserit en el taulell d’anuncis municipal, a la seu 
electrònica municipal, en el Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, per tal que durant el termini de trenta dies les persones interessades puguin 
presentar les al·legacions i reclamacions que tinguin per convenient.  
 
Tercer: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde tant àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 
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3.5. RATIFICACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATA 
20 MAIG 2014 D’APROVACIÓ PROJECTE D’ESTABLIMENT I PRESTACIONS DEL CASAL 
AMB SERVEIS PER A LA GENT GRAN 

El Sr. Alcalde manifesta que passem al darrer punt d’aquests, anem a dir apartat del casal, 
que és la ratificació, si escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de data 20 de maig de 
2014, d’aprovació del Projecte d’establiment i prestacions del casal amb serveis per a la gent 
gran. Ens presenta també aquest punt la Neus Sola. Quan vulguis. 

La Sra. Neus Sola Bigas, regidora de Serveis a les Persones, manifesta que bé, la meitat del 
projecte és el que hem estat comentant abans, potser aquest podria ser el primer punt. Es 
parla de les característiques, de la forma de gestió, de les obres que es duen a terme, de 
l’estudi econòmic, les tarifes dels usuaris i del règim estatutari. Jo, com que hi ha coses que 
encara no hem tractat, potser parlaria de l’estudi econòmic. 

La inversió prevista per adequar l’edifici s’ha estimat en 99.884,62 euros IVA inclòs. Les 
despeses de funcionament del servei són les següents, amb còmput anual: personal, el 
capítol 1, la coordinadora 25.000 euros; mestre de gimnàstica, 4.000 euros. Segons conveni 
col·lectiu de treball per al sector del lleure educatiu sociocultural de Catalunya per als any 
2008/2010, codi de conveni 7902295, del capítol 2 del personal extern, hi ha la dinamització, 
de 7.200 euros anuals. El que sí que fem és incrementar en un dia hipopressius, en 3.600 
euros; pintura sobre roba 3.600; ioga, 3.600; boixets, 3.250; taller de la memòria, 3.000. A tot 
això també..., no està a l’informe però cal dir que hi ha el copagament que fan els usuaris i 
les subvencions que ens dóna la Diputació també. Adquisicions de materials 3.000 euros; 
reparacions i conservacions, s’estimen per un total de despesa anual de l’ordre de 4.000 
euros. Total 60.250 euros.  

Totes aquestes despeses tenen la cobertura suficient al pressupost general de l’Ajuntament, 
que s’augmentarà un 30 per cent –és possible que sigui un 25– la despesa que realitzaven 
tots els tallers i activitats per a la gent gran, ja que s’inclou una coordinadora de Casal. 

I després, com a règim estatutari, que també una part està en el reglament, però no l’hem 
llegida, l’Ajuntament vetllarà pel respecte dels drets dels usuaris reconegut en les lleis, i 
especialment les següents: dret a la informació i la participació en els termes establerts en el 
reglament de servei; dret a la intimitat i a la divulgació de les dades personals que obrin els 
seus expedients o historials; dret a no ser discriminats en el tractament per raó de naixença, 
races, sexe, religió, opinió o qualsevol altra condició o circumstància personal o social. Les 
obligacions i deures dels usuaris seran les previstes en el reglament de règim intern. 

I ja dic, és que les altres coses les hem estat repetint anteriorment. 

El Sr. Alcalde manifesta que això últim que has dit, no se sentirà, i a l’acta sortirà alguna 
cosa estranya. 

La Sra. Sola manifesta que dic que els punts anteriors ja els hem estat comentant en els 
altres documents. 

El Sr. Alcalde manifesta que d’acord, molt bé. Doncs, gràcies, Neus.  

Donem la paraula als grups de l’oposició, Sra. Laspalas? No? Gent per Cabrera? Només..., 
abans de donar pas a la votació només aclarir –aclarir– que aquesta explicació que ha fet la 
Neus del desglossament econòmic, no és un afegit a la despesa que tenim ara. O sigui, aquí 
ja està incorporat el que ja es ve fent, d’acord?  
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O sigui, hi haurà un petit increment respecte a la despesa actual de tallers, però tots aquests 
tallers amb aquests costos, tot això pràcticament ja es venia fent en la seva totalitat, eh? Que 
quedi clar. Ho dic, ho anticipo, perdó, però per si algú ho hagués pogut interpretar malament.  

Molt bé, doncs sotmetem aquest punt a votació. 

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Doncs, queda aprovat per 6 vots a favor i 4 vots en contra. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per 6 vots a favor (3 CiU, 2 ERC i 1 AI-CM) i 4 vots 
en contra (3 GxC i 1 PPC), acorda:  

Primer: Ratificar, l’acord de la Junta de Govern de data 20 de maig de 2014 d’aprovació del 
projecte d’establiment i prestacions del Casal amb serveis per a la gent gran. 
 
Segon: Procedir al tràmit d’informació pública dels acords adoptats mitjançant Edicte inserit 
en el taulell d’anuncis municipals, a la seu electrònica municipal, en el Butlletí Oficial de la 
província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, per tal de que durant el termini de 
trenta dies les persones interessades puguin presentar les al·legacions i reclamacions que 
tinguin per convenient.  
 
Tercer: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde tant àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 

3.7. ASSENTIMENT A LA DEMANDA EN ELS RECURSOS CONTENCIOSOS 
ADMINISTRATIUS FORMULATS PER LES OPERADORES DE TELEFONIA MÒBIL, EN 
RELACIÓ A L’ORDENANÇA FISCAL MUNICIPAL, REGULADORA DE LA TAXA PER 
APROFITAMENT ESPECIAL DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL A FAVOR D’EMPRESES 
EXPLOTADORES DE SERVEIS DE SUBMINISTRES D’INTERÈS GENERAL 

El Sr. Alcalde manifesta que bé, passem al següent punt, que és el punt 3.7, que és 
assentiment a la demanda en els recursos contenciosos administratius formulats per les 
operadores de telefonia mòbil, en relació a l’Ordenança fiscal municipal reguladora de la taxa 
per aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses explotadores de serveis 
de subministres d’interès general. 

Ens presenta aquest punt el Sr. Secretari. Quan vulgui. 

El Sr. Simona manifesta que a veure, l’Ajuntament de Cabrera de Mar va aprovar 
l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per aprofitament especial del domini públic local a 
favor d’empreses explotadores de serveis i subministres d’interès general per a l’exercici de 
2009, seguint el model proposat per la Diputació de Barcelona. Igualment, l’Ajuntament ha 
delegat les funcions de gestió, inspecció i recaptació de l’esmentada taxa a la Diputació de 
Barcelona, que les du a terme a través de l’organisme de gestió tributària. 

Per part de l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona, i en ús de les 
facultats delegades pels ajuntaments de la província, entre ells el de Cabrera de Mar, s’han 
vingut practicant liquidacions en concepte de taxa per aprofitament especial del domini públic 
local a favor d’empreses explotadores de serveis i subministres d’interès general, 
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corresponents a les diverses operadores de telefonia mòbil, conforme a l’ordenança fiscal 
aprovada pels ajuntaments a què hem fet referència. 

Contra aquestes liquidacions, les operadores de telefonia mòbil van interposar recursos 
contenciosos administratius davant dels jutjats administratius de Barcelona, i contra les 
sentències dictades per aquests jutjats s’han formulat en el seu cas els corresponents 
recursos d’apel·lació davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya. En el marc dels 
esmentats recursos contenciosos administratius, el Jutjat del Contenciós Administratiu 
número 17 de Barcelona ha formulat qüestió prejudicial davant el Tribunal de Justícia de la 
Unió Europea, que ha estat resolta mitjançant interlocutòria de data 30 de gener de 2014, i 
ho ha fet en els següents termes. Diu: «En virtut del tot el que ha exposat, el Tribunal de 
Justícia, sala vuitena, declara: “el dret de la Unió ha d’interpretar-se”, es refereix a la Unió 
Europea, “a la vista de la sentència de 12 de juliol de 2012, Vodafone España i France 
Telecom España, en el sentit que suposa, o sigui, no creu apropiat i ajustat a dret, l’aplicació 
d’una taxa imposada com a contrapartida per la utilització i explotació dels recursos 
instal·lats en una propietat pública o privada, per damunt, o per sota de la mateixa”, en el 
sentit de l’article 13 de la directiva 2002/20 Comunitat Europea del Parlament Europeu i el 
Consell de 7 de març de 2002, relativa a l’autorització de xarxes i serveis de comunicacions 
electròniques, directiva d’autorització, a les operadores que presten serveis de 
comunicacions electròniques sense ser propietaris dels esmentats recursos.» 

Bé, a partir d’aquí, davant d’aquesta directiva, pressuposa que tots aquests recursos que 
han fet les operadores de telefonia, serien estimats per aplicació d’aquesta directiva de la 
Unió Europea, i per tant, continuar els procediments doncs seria assumir un cost que no es 
té per què assumir. Llavors, per tant, la Diputació de Barcelona ens demana i ens recomana 
que acordem l’assentiment a la demanda. I d’això és del que es tracta aquest punt. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Alguna qüestió, Sra. Laspalas, del Partit Popular? No? 
Gent per Cabrera? No? Doncs, sotmetem aquest punt a votació. 

Vots a favor? 

Molt bé, doncs queda aprovat per unanimitat dels assistents, 10 vots a favor. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per unanimitat dels assistents (3 CiU, 3 GxC, 2 
ERC, 1 AI-CM i 1 PPC), acorda:  

Primer: Aplanar-se en el recursos contenciosos que s’especifiquen seguidament, interposats 
per les operadores de telefonia mòbil contra l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per 
aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses explotadores de serveis de 
subministres d’interès general, aprovada per aquest Ajuntament per als exercicis que, així 
mateix s’especifiquen, i que es troben en tramitació davant el Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya, en els estrictes termes continguts a la decisió del Tribunal Suprem expressada 
a la sentència transcrita a la part expositiva d’aquest acord: 

Nº RECURS  RECURRENT EXERCICI 

140/2009 Telefónica Móviles España S.A. 2009 
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Segon: Comunicar aquest acord al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en els 
procediments de referència, i a l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de 
Barcelona. 

4. HISENDA 

4.1. APROVACIÓ INICIAL, SI ESCAU, DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA NÚMERO 

22, REGULADORA DEL SUBMINISTRAMENT D’AIGUA POTABLE 

El Sr. Alcalde manifesta que passem al següent punt. El següent punt és el 4.1. Aquest es 
retira de l’ordre del dia perquè els preus a què es referia la modificació de l’ordenança 
reguladora del subministrament d’aigua potable encara no són definitius, i per tant, ho 
veurem en el proper Ple de setembre, segurament. 

5. SERVEIS INTERNS 

5.1. APROVACIÓ RELACIÓ LLOCS DE TREBALL AJUNTAMENT DE CABRERA DE MAR 

El Sr. Alcalde manifesta que passem, doncs, al punt 5.1, que és l’aprovació de la relació de 
llocs de treball de l’Ajuntament de Cabrera de Mar. 

Bé, això que es diu així, ràpidament en una frase, doncs és, primer de tot dir que és una 
obligació legal que emana d’una llei de l’any 1984, i que l’Ajuntament de Cabrera de Mar 
encara no havia elaborat aquesta relació de llocs de treball, per tant, s’elabora per primera 
vegada. Ens ha portat una feina de vuit mesos aproximadament, de treball bastant intens, i 
s’ha tractat amb els caps d’unitat, amb els representants sindicals i amb els propis 
treballadors, tant agrupats per unitats i àrees de responsabilitat com individualment. És a dir, 
aquí tothom ha dit la seva, i també es va fer una presentació exclusiva als grups de l’oposició 
perquè també poguessin opinar i afegir temes o esmenar algunes coses, com així s’ha fet 
per part de Gent per Cabrera, que va presentar em sembla que un total de quatre o cinc 
observacions, de les quals dues o tres sí que es van incorporar, en les altres es va justificar 
el per què no ho trobàvem convenient. 

 

Bé, bàsicament això consisteix en la formalització de l’organigrama de l’Ajuntament de 
Cabrera de Mar, i l’elaboració de fitxes individuals per a cadascun dels llocs de treball a on 
es fa constar la denominació del lloc de treball, la dependència jeràrquica, el règim i la 
classificació, i a partir d’aquí hi ha diversos apartats.  

El primer, les dotacions, és a dir, quants llocs de treball com aquest hi ha. La majoria, 
exceptuant els agents de la Policia, són individuals. El nivell de complement de destí. Per al 
personal laboral, quin és el sou mensual consolidat. Un altre apartat, amb el personal 
funcionari, quin és el complement específic mensual. I per al personal laboral, quin és el sou 
mensual no consolidable. Després hi ha el tipus de lloc, que poden ser singulars o 
normalitzats. La forma de provisió, que pot ser per concurs, de lliure designació o 
d’habilitació estatal. La mobilitat, que vol dir aquests llocs d’on es poden proveir, de quin 
àmbit geogràfic es poden proveir, és a dir, si de qualsevol administració pública, si de les 
administracions públiques catalanes, si de qualsevol administració pública del Maresme o si 
han de ser empleats públics de l’Ajuntament de Cabrera de Mar, o bé per últim, del sistema 
de cobertura dels funcionaris d’habilitació estatal també. I per últim, hi ha el grup al qual 
pertanyen, és a dir, el grup de classificació de les places que poden accedir al lloc de treball, 
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eh?, és a dir, si és A1, titulats, A2, títol universitari de primer cicle, C1, C2, o si són APP, que 
vol dir no exigència de titulació acadèmica específica. 

Després, es descriuen les funcions de manera genèrica per tal que... Home, si se li afegeix 
una nova responsabilitat o una nova funció a una persona no haguem de modificar-ho per 
Ple, perquè tot això a partir d’ara, un cop establerta la relació de llocs de treball, qualsevol 
modificació que hi hagi haurà de passar per Ple, atès que és el Ple l’òrgan de govern que ho 
aprovarà. Llavors, hi ha una descripció, ja dic, bastant genèrica de les funcions i qui ocupa 
cadascun d’aquests llocs de treball. I per últim, es fa referència a altres requisits i 
observacions. És a dir, si és una persona que pel seu càrrec ha de tenir disponibilitat per 
acudir al lloc de treball fora de l’horari habitual, etcètera. 

Bé, doncs això és el que plantegem i el que hem d’aprovar avui, i remarcar que considerem 
que és una passa més endavant dins del propòsit que ens vam fixar en el seu moment, 
l’actual govern, de posar ordre intern. Recordem que tenim aprovat l’acord regulador amb els 
treballadors, amb els funcionaris, per entendre’ns el conveni amb els funcionaris. Estem 
pendents d’aprovar i de veure com fem el dels laborals, i ara fem una passa més endavant 
amb l’aprovació, o amb el sotmetiment a la seva aprovació, de la relació de llocs de treball, 
que serà, com dic, un avenç en aquesta voluntat de posar ordre a nivell intern, a part que 
també vam plantejar, com bé saben que ho vam discutir en el seu dia, una nova estructura 
d’organització per unitats, però això ho vam fer ja fa dos anys. 

Molt bé, dit això, donem la paraula als grups de l’oposició. Sra. Laspalas del Partit Popular. 
No, cap comentari a fer? Gent per Cabrera? Sr. Munné. 

El Sr. Carles Munné Pagan, regidor del grup municipal de GxC, manifesta que sí, només 
manifestar que tal com dèiem en l’escrit que vam enviar fent aquests suggeriments, entenem 
que s’hi pot aprofundir una miqueta més, que és un primer pas que val la pena fer-lo, i, per 
tant, hi estarem a favor amb aquest compromís, que és un tema a aprofundir, que el següent 
pas que va lligat a això és la valoració dels llocs de treball. Vull dir, és un tema a futur, 
evident, o entenc que és a futur, però d’un circuit complet: definició dels llocs de treball, 
valoració dels llocs de treball i tenir les idees el més clares i concretes possibles. 

El Sr. Alcalde manifesta que i també em va demanar vostè que es fes en una segona etapa 
el mateix per a GICSA. I ja ho hem parlat, i ho farem també. 

El Sr. Munné manifesta que exacte. Val, molt bé. I bé, els punts en els que no hi va haver 
acord entenem també el plantejament. Tot i que és un punt concret, bé, discrepem, però és 
raonable també.  

Gràcies. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Gràcies a vostè. Sr. Vilà. 

El Sr. Joan Vilà Carbonell, regidor del grup municipal de GxC, manifesta que solament fer 
una petita pregunta per remarcar. Vostè ha dit que els representants sindicals havien 
participat en aquest conveni, aquestes conversacions? 

El Sr. Alcalde manifesta que sí, sí. L’únic problema que hi ha hagut és amb el Sindicat de 
Comissions Obreres, que com no té representant dels treballadors en aquests moments a 
l’ajuntament, no se’l va convocar, però s’ha parlat amb ell, se li ha enviat un escrit dient que 
el convidem a què s’ho miri bé i que ens presenti les esmenes que calgui. I com ja dic, ara és 
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un document obert a partir del qual es poden... Serà un document viu. Vull dir, que en molts 
Plens en parlarem, de la RLT. El tema és aquest. 

El Sr. Vilà manifesta que d’acord. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé, gràcies. Bé, doncs sotmetem aquest punt a votació. 

Vots a favor? 

Molt bé, perfecte, doncs queda aprovat per unanimitat dels assistents, 10 vots a favor. 
Moltes gràcies, perquè és un document important i que l’hauran de treballar tots els futurs 
governs que hi hagi a l’Ajuntament. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per unanimitat dels assistents (3 CiU, 3 GxC, 2 
ERC, 1 AI-CM i 1 PPC), acorda:  

Primer: Aprovar la relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Cabrera de Mar, que 
comprèn el llocs de treballs reservats a personal funcionari, laboral i eventual de la 
corporació, així com la seva documentació annexa. 
 
Segon: Publicar l’esmentada relació en el tauler d'anuncis de la corporació, a la seu 
electrònica municipal, en el Butlletí Oficial de la Província i en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya. 
 
Tercer: Trametre còpia de la relació de llocs de treball a l'Administració de l'Estat i al 
Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya. 
 
Quart: Notificar els presents acords als interessats, fent-los avinents dels recursos que 
poden presentar contra els mateixos, que posen fi a la via administrativa. 
 
Cinquè: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde tan àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 

 

 

6. URBANISME 

6.1. VERIFICACIÓ I APROVACIÓ TEXT REFÓS DEL PLA ORDENACIÓ URBANÍSTICA 

MUNICIPAL (POUM) 

El Sr. Alcalde manifesta que passem al següent punt, que és el punt 6.1, que és la verificació 
i aprovació del text refós del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal (POUM). 

Ens presenta aquest punt la Sra. Núria Pera, regidora d’Urbanisme i Sostenibilitat.  

Endavant Núria, quan vulguis. 

La Sra. Núria Pera Maltes, regidora d’Urbanisme, manifesta que hola, bona tarda a tothom. 
Avui portem a aprovació i verificació el text refós –esperem que sigui l’últim, bé, que no 
consti en acta això– que té com a objectiu acomplir les preinscripcions contingudes en 
l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, emès amb data 6 de novembre 
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de 2013, sessió en la qual el POUM de Cabrera de Mar va ser aprovat definitivament, però 
l’executivitat, del qual quedava supeditada a la redacció d’aquest text refós i a la publicació 
d’aquest en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 

Una vegada aquest document hagi estat verificat i aprovat per aquest Ple, se’n lliurarà còpia 
convenientment diligenciada a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, per tal que 
procedeixi, un cop revisat el seu contingut, a la publicació en el diari oficial de la Generalitat 
de Catalunya, i a partir d’aquest moment el Pla d’Ordenació Urbanística de Cabrera de Mar, 
prendrà plena vigència i el seu contingut ja podrà ser aplicat. 

Moltes gràcies. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Bé, només remarcar que la documentació va ser 
entregada fa uns quinze dies aproximadament als grups de l’oposició, en format CD. 

La Sra. Pera manifesta que quinze dies o tres setmanes? Sí? 

El Sr. Alcalde manifesta que quinze, em sembla. Bé, per tant en aquest cas sí que hi ha 
hagut temps de sobres per verificar que realment s’han incorporat les preinscripcions que 
ens havia marcat la Generalitat, que és l’únic que hem d’aprovar avui, verificar que 
l’ajuntament ha incorporat fil per randa les preinscripcions. Donem, doncs, la paraula als 
grups de l’oposició. Sra. Laspalas del Partit Popular Català? No? Res a dir sobre el POUM, 
Sr. Munné, de Gent per Cabrera? 

El Sr. Carles Munné Pagan, regidor del grup municipal de GxC, manifesta que sí, gràcies. Sí, 
se’ns va entregar a temps, i crec que va ser tres setmanes. A veure, amb la documentació 
que ens ha portat, a mi m’agradaria que en tinguéssim una més que en l’última aprovació de 
text refós, a la que ens vam abstenir. Hi figurava que és la resposta, el document de 
resposta, que entenc que no estigui elaborat en l’escrit de la Generalitat, o sigui, no 
s’adjuntarà només el text refós sinó que s’adjuntarà el text refós contestant cada un dels 
punts que diu aquí, val? Demanaria que quan s’enviï, que se’ns faciliti una còpia... 

La Sra. Pera manifesta que ah sí, sí, clar. Sí, sí.  

El Sr. Munné manifesta que se’ns faciliti una còpia per tenir constància de la resposta que es 
donin en aquest punt. 

La Sra. Pera manifesta que d’acord. 

El Sr. Munné manifesta que sobre això, o sigui, a l’anterior aprovació nosaltres ens vam 
abstenir, perquè enteníem que no s’aplicaven criteris homogenis en alguns punts. Hem 
interpretat d’alguns dels aspectes que la Comissió Territorial d’Urbanisme posava aquí, que 
formen part del que nosaltres també estàvem valorant en aquell moment. Entenem ara, tal 
com hem comentat, i com vam comentar fa dos dies amb l’arquitecte en cap, amb qui vam 
estar repassant algun tema en el que també hi havia alguna discrepància, que s’ha resolt, i 
per tant, entenem que està complint totalment els requisits que s’han demanat, parlant que 
estem parlant d’un text refós, vull dir, no estem parlant del desenvolupament d’un POUM. 
Amb la qual cosa, hi votarem a favor. 

La Sra. Pera manifesta que gràcies. 
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El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Perfecte, doncs és també per celebrar-ho, i agrair. Bé, 
doncs sotmetem aquest punt a votació. 

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Abstencions? 

Molt bé, doncs queda aprovat per 9 vots a favor i una abstenció, del Partit Popular Català. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per 9 vots a favor (3 CiU, 3 GxC, 2 ERC i 1 AI-CM) 
i 1 abstenció (1 PPC), acorda:  

Primer: Verificar i aprovar el nou text refós del Pla d’ordenació urbanística municipal de 
Cabrera de Mar (POUM), amb el contingut de les prescripcions assenyalades per la Comissió 
Territorial de Barcelona en acord de data 6 de novembre de 2013, a fi i efecte de que es 
procedeixi a la seva publicació i executivitat.    
 
Segon: Enviar dos còpies degudament diligenciades del text refós del Pla d’ordenació 
urbanística municipal verificat i aprovat, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona 
amb el text de les normes urbanístiques i els plànols d’ordenació en suport informàtic i en 
format de tractament de textos, als efectes per la seva publicació al DOGC.  
 
Tercer: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde tan àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 

6.2. APROVACIÓ, SI ESCAU, SUBSTITUCIÓ AVAL QUOTES URBANÍSTIQUES SR. 
ANGEL GIL HERNANDEZ PER MITJÀ D’HIPOTECA SOBRE LA FINCA DE LA SEVA 
PROPIETAT 

El Sr. Alcalde manifesta que el següent punt és el 6.2, és l’aprovació, si escau, de la 
substitució de l’aval per quotes urbanístiques del Sr. Angel Gil Hernández per mitjà 
d’hipoteca unilateral sobre la finca de la seva propietat. 

Ens presenta aquest tema el Sr. Secretari. 

 

El Sr. Simona manifesta que el Sr. Angel Gil Hernández ha adreçat escrit a l’Ajuntament 
demanant substituir l’aval bancari que se li va exigir en el seu dia per poder edificar 
l’habitatge unifamiliar al carrer Cerdanya, número 11, pel motiu que , és clar, el banc per tenir 
aquest aval li cobra uns interessos. I hi ha la possibilitat, i així l’Agència Tributària i Tributs de 
Catalunya també ho accepta per garantir el pagament de tributs, en aquest cas concret el Sr. 
Angel Gil Hernández és per garantir les quotes urbanístiques que en el seu dia hagi de fer 
efectives, quan es faci la reparcel·lació, i per tant, constitueix en canviar aquest aval bancari 
per una hipoteca que anirà amb la finca pel termini de vint-i-cinc anys, i que si mai se la 
vengués, el comprador ja coneix que hi ha aquesta càrrega.  

Bé, si el Ple acorda accedir a què aquest senyor. substitueixi l’aval bancari per la hipoteca 
unilateral, això portarà una condició suspensiva, és a dir, que quan ens acrediti que ha inscrit 
aquesta hipoteca, és a dir, aquest dret real de l’Ajuntament en el Registre de la Propietat, en 
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aquell moment és quan li canviarem l’aval bancari actual que garanteix la seva aportació per 
la hipoteca unilateral. 

El Sr. Alcalde manifesta que gràcies, Sr. Francesc. Algun comentari o pregunta, Sra. 
Laspalas? No? Gent per Cabrera? No? Doncs, sotmetem aquest punt a votació, també.  

Vots a favor? 

Doncs queda aprovat per 10 vots a favor, per unanimitat dels assistents. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per unanimitat dels assistents (3 CiU, 3 GxC, 2 
ERC, 1 AI-CM i 1 PPC), acorda:  

Primer: Autoritzar al Sr. Angel Gil Hernández titular de la llicència de primera ocupació 
expedient administratiu número 2006/170, tal que pugui substituir l’aval bancari constituït en 
garantia de l’execució d’obres d’urbanització corresponents i a càrrec de la propietat de la 
finca habitatge unifamiliar aïllat i piscina al C/ Cerdanya, 11 de Cabrera de Mar, emparada 
per llicència d’obres número 2006170/om, per la constitució d’una hipoteca unilateral per 
l’import de 8.475,28 euros, pel termini de 25 anys.  
 
Segon: Condicionar de forma suspensiva l’acceptació de la substitució a l’acreditació davant 
l’Ajuntament per part del Sr. Angel Gil Hernández o de la persona que ostenti la propietat de 
la finca de la inscripció de l’escriptura d’hipoteca unilateral en el Registre de la Propietat. 
 
Tercer: Notificar el present acord a l’interessat, als efectes procedents.  
 
Quart: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde, tant àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per l’efectivitat dels presents acords.  

6.3. APROVACIÓ, SI ESCAU, ACCEPTACIÓ CÀRREGUES EN LA CESSIÓ DE FINQUES 

URBANES (ZONA VERDA) EFECTUADA PER AGELL, S.L. 

El Sr. Alcalde manifesta que el següent punt és l’aprovació, si escau, de l’acceptació de 
càrregues en la cessió de finques urbanístiques, perdó urbanes, zona verda, efectuada per 
Agell, S.L.  

Ens presenta també aquest punt el Sr. Secretari. 

 

El Sr. Simona manifesta que a veure, la Junta de Govern Local, i en virtut d’un conveni 
urbanístic dels que contempla el POUM, va acceptar la cessió de les zones verdes que va 
formular la mercantil Agell, S.L. Aquesta cessió anticipada abans del desenvolupament del 
sector urbanístic, mitjançant la figura que pertoqui en el seu moment, d’acord amb el Pla 
d’Ordenació Urbanística, es va fer en el sentit que el propi cedent, és a dir Agell, S.L., es feia 
càrrec del manteniment fins el moment de desenvolupament, com hem dit, de la figura 
urbanística que pertoqui. 

A l’hora d’inscriure en el Registre de la Propietat aquesta cessió a favor de l’Ajuntament, el 
registrador ha fet una qualificació negativa, dient que hi havia unes càrregues, que eren unes 
càrregues de servitud de pas d’aigua i de servitud de línia elèctrica a favor d’una finca. 
Aquesta finca era una finca que hi havia existit, però que el propietari va anar venent 
parcel·les i ha deixat d’existir. És a dir, ara, és clar, el propietari també ha deixat d’existir, i 
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les companyies elèctriques ja no tenen cap mena d’interès perquè ja tenen el 
subministrament elèctric de les diferents finques per la xarxa que passa pels carrers. Llavors, 
en el seu moment, quan van inscriure aquesta càrrega, hem d’entendre que allò era una 
finca rústica i tenia sentit, però ara aquestes servituds no tenen cap mena de sentit perquè 
allà ja hi ha subministrament de la xarxa d’aigua, i la finca aquella antiga s’ha convertit en 
cinquanta finques –tantes com parcel·les n’han fet– i ha desaparegut, tenen el seu 
subministrament elèctric i el seu subministrament d’aigua. És a dir, que aquestes servituds 
són obsoletes, no es faran efectives mai perquè la finca que té dret a reclamar-les no 
existeix, ni el titular de la finca tampoc.  

Llavors, per tant, és acceptar, malgrat que hi hagin aquestes càrregues, aquella cessió que 
es fa anticipada. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé, d’acord. Algun comentari o pregunta, Sra. Laspalas, del 
Partit Popular? No? Gent per Cabrera? No? Doncs, passem a votació. 

Vots a favor? 

Doncs queda aprovat per 10 vots a favor, unanimitat dels assistents. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per unanimitat dels assistents (3 CiU, 3 GxC, 2 
ERC, 1 AI-CM i 1 PPC), acorda:  

Primer:  En relació i com a complement de l’acta administrativa de cessió de dues finques 
destinades a zones verdes sistema d’espais lliures a l’àmbit de la urbanització del veïnat 
d’Agell, signada el 14 d’abril de 2014 i pendent d’inscripció davant el Registre de la Propietat 
número 3 de Mataró, es dóna consentiment i conformitat expressa a que mantingui la 
vigència de servituds de pas de conducció – canyeria – subterrània de subministrament 
d’aigua i de pas de corrent elèctrica que afecten a la finca registral número 3184 de Cabrera 
de Mar, que és la matriu de la que es segrega destinada a zona verda per la seva part Sud – 
Est, amb la següent descripció i característiques:  
 

- Urbana.- Zona verda sistema d’espais lliures situada a l’àmbit de la urbanització Sant 
Sebastià del municipi de Cabrera de Mar, de forma triangular amb la punxa 
arrodonida que fa de cantonada entre els carrers Sant Sebastià i de Sant Mateu, de 
superfície neta total de 489,10 m2, llinda al Nord-oest, amb línia de 22,50 m, amb la 
major finca de la que es segrega; a l’oest en línia de 38,87 m, amb el carrer Sant 
Sebastià i a l’Est en línia quebrada de 15,44 m, més 20,38 m, amb el carrer de Sant 
Mateu; en la mesura que siguin subsistents i afectin a dota zona verda.  

 
Segon: En relació i com a complement de l’Acta administrativa de cessió de dues finques 
destinades a zones verdes sistema d’espais lliures a l’àmbit de la urbanització del veïnat 
d’Agell, signada el 14 d’abril de 2014 i pendent d’inscripció davant el Registre de la Propietat 
número 3 de Mataró, es dóna consentiment i conformitat expressa a que mantingui la 
vigència de les servituds de pas de conducció – canyeria – d’aigua i de pas de corrent 
elèctrica que afecten a la finca registral número  5232 de Cabrera de Mar, de la següent 
descripció:  
 

- Finca de Cabrera de Mar núm: 5232 IDUFIR: 08095000417615 descripció de la 
finca:  

 
Urbana.- Porción de terreno edificable de forma irregular sita en término de Cabrera 
de Mar, vecindario de Agell, urbanización “Sant Sebastia”. Tiene una superficie de 
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dos mil ochocientos cuarenta y ocho metros setenta y un decímetro cuadrados. 
Linda: al Norte y Oeste, con la calle Sant Sebastià en una fachada de ciento 
cincuenta  y siete metros diez centímetros; por el Sur, con las fincas segregadas o 
registrales 5230 y 5231, respecto a la primera en línea quebrada de sesenta y cuatro 
metros veintitrés decímetros cuadrados y seis metros y respecto a la segunda línea 
casi recta diecisiete metros setenta y seis y dieciséis metros quince centímetros, por 
el Este, parte con la calle de Sant Sebastià y parte con la carretera de Vilassat a 
Argentona.  

 
Titularidades:  

 
NOMBRE TITULAR    NIF   TOMO   LIBRO 

 
AGELL, S.L.     B-58258708  3414  119 
100 del pleno dominio por título de aportación 
Aportación – 3ª, Mataró, Enrique Jiménez, 220787 
Formalizada en el 22 de julio de 1.987 Enrique Jiménez 
Inscripción 3ª en el Tomo: 3414 Libro: 119 Folio:  de Fecha. 
 
Tercer: Notificar el present acord als interessats als efectes procedents.  
 
Quart: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde tan àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per adoptar quantes resolucions i efectuar les actuacions que calguin per a la 
inscripció de l’esmentada cessió al Registre de la Propietat número 3 de Mataró. 

7. CULTURA 

7.1. APROVACIÓ INICIAL, SI ESCAU, REGLAMENT BIBLIOTECA MUNICIPAL ILTURO 

El Sr. Alcalde manifesta que passem al punt 7.1, que és el darrer, que és l’aprovació inicial, 
si escau, del Reglament de la Biblioteca Municipal Ilturo. 

Ens presenta aquest punt la Sra. Montse Reig Pascual, regidora d’Ensenyament, Cultura i 
Patrimoni. Endavant Montse, quan vulguis. 

La Sra. Reig manifesta que bon vespre. Bé, aquest reglament que ja els hem fet arribar va 
començar a l’any 2013. La Diputació de Barcelona aprovà una normativa que era sobre la 
Xarxa de Biblioteques Municipals, on es regulava només el tema del carnet d’usuari i els 
serveis associats de préstec i internet.  

Però després, les biblioteques municipals van decidir fer un reglament o una normativa, que 
són eines de suport que permeten al personal gestionar la prestació dels serveis i avalar les 
seves actuacions en el desenvolupament de la feina. Per altra banda, també garanteixen als 
usuaris un funcionament adequat per poder accedir i utilitzar els serveis bibliotecaris de 
forma homogènia i cohesionada.  

Des de la Biblioteca Ilturo, i amb el suport i assistència de la gerència dels serveis de 
Biblioteques de la Diputació de Barcelona, s’ha impulsat la creació d’aquest reglament. Tots 
els municipis han de tenir-lo, per tal de regular els serveis i les funcions bàsiques d’un servei 
de biblioteca municipal. Ha d’aprovar-se per Ple, i es posarà a disposició dels usuaris. 

El Sr. Alcalde manifesta que perfecte, Montse, gràcies. Algun comentari a fer, Sra. Laspalas, 
del Partit Popular? No? Gent per Cabrera? Sí, Sra. Maluquer? Endavant. 



 
 

 
 

25 

  

La Sra. Anna Maluquer Ferrer, regidora del grup municipal de GxC, manifesta que sí, bé, hi 
votarem a favor. L’única cosa és que ja que a més a més recentment es va aprovar o es va 
definir la Biblioteca amb un fons, especialitzada en un fons d’arqueologia iberoromana, i que 
aquí es diu de manera genèrica, no?, «que s’adapta a les necessitats i característiques de la 
població», no sé si valdria la pena esmentar-ho específicament. Senzillament. 

La Sra. Reig manifesta que ho podem comentar als tècnics de la Diputació que ens han 
ajudat a fer-ho, eh? 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé, perfecte. Doncs, sotmetem aquest punt a votació. 

Vots a favor? 

Molt bé, doncs queda aprovat per 10 vots a favor, unanimitat dels assistents. 

Sotmès l’assumpte a votació el Consistori per unanimitat dels assistents (3 CiU, 3 GxC, 2 
ERC, 1 AI-CM i 1 PPC), acorda:  

Primer: Aprovar provisionalment, si escau, el Reglament Municipal de la Biblioteca Ilturo, 
d’acord amb la normativa de la Xarxa de Biblioteques Municipals de la Diputació de 
Barcelona 

 
Segon: Procedir al tràmit d’informació pública dels acords adoptats i del Reglament 
Municipal de la Biblioteca Ilturo provisionalment aprovat, mitjançant Edicte inserit en el 
taulell d’anuncis municipal, a la seu electrònica municipal i la corresponent publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província per tal que durant el termini de trenta dies les persones 
interessades puguin presentar les al·legacions i reclamacions que tinguin per convenient. En 
el cas que no es presentessin reclamacions durant el període d’informació pública, els 
acords i el Reglament Municipal de la Biblioteca Ilturo, esdevindran aprovats definitivament 
amb caràcter automàtic. 
 
Tercer: Publicar al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona els acords definitius i el text 
íntegre de les modificacions aprovades, als efectes de la seva executivitat i entrada en vigor. 
 
Quart: Notificar els presents acords a la Biblioteca Ilturo, als efectes procedents. 
 
Cinquè: Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde, tant àmpliament com sigui menester i en dret es 
requereixi per a l’efectivitat dels presents acords. 

8. ASSUMPTES SOBREVINGUTS 

No n’hi hagueren. 

9. INFORMES, PRECS I PREGUNTES 

El Sr. Alcalde manifesta que passem doncs, a informes, precs i preguntes. Comencem pels 
informes dels membres del govern, començant per la Sra. Montse Reig Pascual, regidora 
d’Ensenyament, Cultura i Patrimoni. 

La Sra. Reig manifesta que bon vespre altra vegada. La Generalitat va convocar unes 
subvencions per a municipis que tinguessin menys de trenta mil habitants, per al patrimoni 
arqueològic, i que fessin inversions. Llavors, ens ha vingut concedida una per 19.028. La 
subvenció està lligada a una intervenció arqueològica preventiva que es faci durant aquest 
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any. En el cas de Cabrera es pot optar a això, perquè tenim un arqueòleg municipal en 
plantilla. 

La intervenció arqueològica preventiva a la què està lligada és l’excavació feta entre el 2 i el 
27 de juny en el sector del Forn de Ca l’Arnau –que hauran vist que hi ha hagut molta gent 
aquests dies, la qual ha estat portada a terme principalment per estudiants de la UAB, en 
funció de peonatge, i amb el recolzament de professionals subcontractats per l’ajuntament, 
que han fet neteja de troballes, vectoritzat de plànols, restauració d’estructures, inventari. 

Bé, la subvenció l’havíem sol·licitat per 28.000, però bé, degut a què no hi ha diners, ens han 
donat 19.000. Llavors l’import concedit està en un criteri sobre la intervenció, i la proposta 
feta és que han d’estar encarregades i algunes d’elles han d’estar executant-se en el 
moment, per poder rebre aquests diners. 

Llavors, una altra... L’Escola Bressol Marinada, donar-los la informació sobre la matriculació 
que hi ha hagut. Per als nens nascuts el 2014, n’hem ofertat vuit places i n’hem matriculat 
tres. D’aquests tres, de Cabrera un. Per als nens nascuts el 2013 n’ofertàvem tretze, n’hem 
matriculat deu, set de Cabrera. I del 2012 n’ofertàvem nou, i hem tingut cinc matriculacions, 
quatre de Cabrera. En total queden dotze places vacants, en aquest moment. 

El Sr. Alcalde manifesta que no, hi ha un tema més, l’actuació dels Grillats. 

La Sra. Reig manifesta que com que ja he parlat amb ell... No, dir que el que va passar als 
Grillats ens va saber molt de greu. No teníem ningú..., a part de culpa, no sabem ben bé que 
va passar, però ara, el dia 13, tornen a fer l’actuació amb tot el nostre suport. Però com que 
avui ho hem parlat amb el Carles, m’ha semblat... Val? 

El Sr. Alcalde manifesta que a tres quarts de deu del vespre, diumenge dia 13. 

El Sr. Carles Munné Pagan, regidor del grup municipal GxC, manifesta que gràcies. 

El Sr. Alcalde manifesta que ens informa ara la Sra. Núria Pera Maltes, regidora d’Urbanisme 
i Sostenibilitat. 

La Sra. Pera manifesta que bé, volem informar-vos que s’ha col·locat una tanca de seguretat 
al tram que uneix la Font Picant i l’aparcament. Vaig informar-ho ja en una comissió 
d’Urbanisme. Aquesta mesura ha estat motivada perquè hi ha una important esllavissada, i 
atesa la proximitat del barranc vam valorar que era un perill per als vianants i també pels 
vehicles en general. 

També destacar les actuacions que s’han dut a terme a la Riera de Cabrera, actuacions de 
millora, i els treballs han consistit en la restauració dels marges, s’hi ha posat una malla 
protectora, s’han retirat les canyes que envaïen l’espai, i finalment s’hi han sembrat plantes 
autòctones. Els treballs han anat a càrrec del Consell Comarcal, i han estat subvencionats 
amb fons europeus.  

Bé, no tinc res més. 

El Sr. Alcalde manifesta que perfecte. Gràcies, Núria. Ens informa ara el Sr. Antoni Abel 
Nuri, regidor d’Obres i Serveis. 
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El Sr. Abel manifesta que bon vespre. En primer lloc, informaré sobre la inversió aprovada al 
darrer Ple ordinari del 8 de maig, respecte a posar cautxú al terra dels parcs infantils. Bé, es 
van produir una sèrie de rifirrafe, no sé com dir-ho, amb la regidora, la Sra. Laspalas, i li vull 

contestar i li vull aclarir tot aquest tema. 

A veure, nosaltres vam demanar als serveis tècnics que ens preparessin un pressupost per 
fer uns arranjaments als parcs infantils, d’acord? I també vam demanar els pressupostos. En 
base a aquests pressupostos i l’estudi dels serveis tècnics, s’elabora el pressupost perquè 
es pugui aprovar. En aquest cas, un pressupost significa que són els diners que s’han de 
gastar, és el màxim que s’ha de gastar, el màxim que es pot gastar, però no que sigui aquest 
el preu realment que es pagarà.  

Vostè el que va fer va ser donar-nos uns preus de cinquanta-cinc euros el metre quadrat de 
cautxú. Vostè no va tenir en compte l’IVA per res, l’IVA també es compta, quan ens donen un 
pressupost s’ha de comptar l’IVA, vostè no el va tenir en compte, i que és un 21 per cent. Per 
cert, que no el posem nosaltres el 21 per cent, eh?, qui el va apujar va ser el seu partit, que 
ens ha posat un IVA del 21 per cent. I vostè contínuament fa menció –fa menció– al molt que 
nosaltres estem incrementant la despesa dels impostos, quan no és veritat. Aquí els que 
estan incrementant els impostos són vostès. I ara seguim amb el tema. No, perquè havia de 
dir-ho –havia de dir-ho– ho sento. 

Bé, aquest pressupost es va elaborar partint que es feia una solera de formigó, la qual cosa 
significava que s’havien de treure tots els elements que hi ha als parcs, i després tornar-los a 
muntar, d’acord? Això té un cost. Aquest pressupost, vostè va parlar de 115 metres. Clar, jo 
he demanat la documentació, i clar, no havíem previst 115 metres, hi havia previstos 115 
metres i 125 metres, que són 240 metres. Clar, si es parla del cost per a 115 metres, quan 
realment el pressupost, no sé a vostè el que li va arribar, jo sé que els pressupostos que 
teníem nosaltres, estàvem parlant de 240 metres. Hi ha molta diferència. 

Bé. De totes maneres vam prendre nota de les seves observacions, i ens vam posar en 
contacte amb l’empresa aquesta, que es diu Kinele. Bé, aquesta empresa ens ha donat preu, 
també vam demanar preu a les altres empreses, perquè el sistema que aplica aquesta 
empresa no és el sistema que s’havia pressupostat en principi. En principi, com he dit abans, 
hi havia una sorrera, muntatge i desmuntatge. Ara no, senzillament sobre el terra apliquen 
una capa de..., no sé, d’algun producte, i llavors a sobre ja posen directament el cautxú.  

Això pot portar problemes, els serveis tècnics han de mirar-ho i ho han d’aclarir, perquè clar, 
això té un gruix, suposo que ho rebaixaran, tot això són temes que s’han d’aclarir.  

Suposo que ho rebaixaran, perquè si no clar, el tobogan, per exemple quedarà més alt, o 
sigui quedarà menys distància fins el terra i coses d’aquestes, eh?, però en principi el preu 
que ha donat aquesta empresa no han sigut 55 euros, han sigut 58 euros més IVA, el que 
suposa que al final surt a uns 71 euros aproximadament el metre quadrat, eh?  

I això, a més a més... Clar, a mi em va sorprendre, no?, que hi hagi aquesta diferència 
d’aproximadament quasi d’un 20 per cent a la mitjana del mercat. Dic: «A veure, com és que 
ho fan més barat?» Bé, se’m va informar que aquests senyors donaran aquest preu perquè 
es veu que el fill del principal responsable, o un dels responsables, està estudiant aquí, a 
Cabrera i vol quedar bé amb el poble, i bé, que l’interessa i, per tant, ens dóna aquest preu, 
que pràcticament és un preu de cost. Això és el que se m’ha informat a mi. Bé, això ens 
permetrà que pugi menys diners, perquè ara els cost aquest baixarà, els que ens permetrà 
fer altres parcs o arreglar altres elements que tenim malmesos, perquè la intenció és posar al 
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dia i en condicions tots els parcs que puguem. Bé, res més respecte a això. Jo segueixo 
informant i després vostè... 

Bé, la darrera setmana vam obrir al trànsit l’obra de l’antic Camí del Mig, que permetrà, o ens 
permet ja anar des del Polígon de les Corts fins a la Nacional II, evitant la B-502, la carretera 
d’Argentona. Com a curiositat –com a curiositat– he de dir que la distància que hi ha des de 
la rotonda del Sindicat fins El Pla de l’Avellà a l’aparcament de Les Palmeres –la distància– 
és exactament la mateixa, 2.300 metres, passant per la Carretera d’Argentona, la B-502, que 
passant pel Torrent de les Barraqueres. O sigui, passeu per on passeu, ho tindreu bé. Home, 
hi ha un camí més curt, el més curt de tots, bastant més, però a aquest encara li falta temps. 

Què més tenim? Com ja vam anunciar, el proper que hem previst és l’enllaç que anirà des de 
l’obra aquesta que hem fet ara fins el Torrent d’en Maniu. Com que nosaltres considerem 
que ABERTIS és responsable, ha de ser coresponsable de les aigües que s’avoquen en El 
Torrent d’en Maniu, i que aboquen en l’antic Camí del Mig, vam mantenir una reunió, però... 
A veure, ens anaven donant llargues, ABERTIS ens anava donant llargues, ja fa un any i 
pico que ens donen llargues, i al final ens vam posar en contacte amb Carreteres i es va 
aconseguir que el responsable de la..., el responsable de la Generalitat encarregat de 
supervisar les vies en règim de concessió es va presentar in situ, vam anar a l’antic Camí del 
Mig junt amb els responsables d’ABERTIS, i vam estar parlant, a veure ells fins a quin punt 
poden assumir part del cost d’aquesta obra, que serà la propera que es farà. En principi 
semblava que la cosa..., tenint en compte..., però de moment no han dit res. Està clar que si 
això continua així i no fan cas, per a mi, en defensa dels interessos del nostre poble, doncs 
haurem d’actuar i anar a les instàncies que calguin, perquè ells són responsables d’aquestes 
aigües. 

Després, també a l’aparcament de Les Palmeres per a residents i autoritzats a la zona 
enjardinada també ja s’ha acabat, així com l’accés al carrer Canigó, també està pràcticament 
acabat. Totes aquestes actuacions las ha fet la brigada de GICSA. Excepte, evidentment, 
l’estesa de l’àrid reciclat, que això ho va fer una empresa. I també, informar que actualment 
ja s’han emès quaranta vinyetes per poder aparcar en l’aparcament aquest, eh? Quaranta 
vinyetes. 

Respecte a l’aparcament del costat mar, o sigui, l’aparcament de costat mar, s’ha acabat el 
ferm de reciclat i s’ha d’ordenar la circulació interior una miqueta. Encara caldria potser 
ordenar una mica l’aparcament, però bé, la veritat és que la gent s’aparquen i s’ordenen sols, 
ja s’autogestionen bastant bé. Ara només ens queda pendent l’accés de l’aparcament de Les 
Palmeres fins el Torrent del Molí, i l’accés a la Nacional II des de l’aparcament del costat 
mar. Això començarà tan aviat com es pugui, està tot previst, està tot preparat, però la 
qüestió és econòmica. 

I després volia parlar de la poca platja que ens queda, aquí tenim un problema. Sí, és veritat. 
Si tenim un any de llevantades, el proper estiu no ens quedarà res, pràcticament res de 
sorra. I de moment aquesta temporada encara queda una mica, aprofitem-la, perquè si no 
l’any que ve ja veurem la que tindrem. El que sí que tenim és un problema, perquè la 
Demarcación de Costas del Estado, que és la responsable de la senda, la responsable del 
passeig, teòricament hauria d’arreglar-nos el passeig i la senda, doncs bé, no ho ha fet. 
Llavors, comunicar que nosaltres vam fer-ho fa dos mesos, pràcticament ja no queda res, 
tenim uns forats allà enormes, que n’hi ha que tenen dos pams, pràcticament està 
impracticable, aleshores, els hem comunicat que nosaltres farem l’actuació, i espero que ens 
diguin que sí. Si no diuen res, doncs tirarem endavant, i si ens diuen que no, doncs haurem 
d’esperar. 
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I després, per últim ja, informar que des del dia 2 de juny la neteja de la platja ja l’està fent 
l’empresa Urbaser, a la que es va adjudicar per dos anys i per un valor de 93.609 euros, el 
que significa anualment una despesa de 46.804. D’aquesta nova licitació en resulta una 
rebaixa aproximadament d’un 15 o un 20 per cent respecte del que estàvem pagant fins ara, 
clar, que també hi ha menys platja. I també s’ha tingut en compte a l’hora de fer els plecs, 
que si disminueix més doncs haurà de disminuir. I només informar també que l’empresa 
aquesta, Urbaser, és la mateixa que fa Vilassar. O sigui, per tant, suposo que ens han donat 
el millor preu, perquè són als que els va millor, poder fer una platja darrere l’altra.  

Res més. 

El Sr. Alcalde manifesta que moltes gràcies, Sr. Abel. Bé, per part meva informar d’un parell 
de temes. Primer, que a la passada Junta de Govern, el dimarts d’aquesta setmana, del dia 
8 de juliol, vam aprovar adherir-nos com a municipi al Protocol de Col·laboració per a les 
Bones Pràctiques en la Reforma i el Condicionament dels Habitatges. Això implica 
bàsicament que ha de ser una eina per a la reactivació econòmica, i alhora una garantia de 
la qualitat de les obres per a la ciutadania, que el que implica és demanar la identificació de 
les empreses que realitzen obres de reformes a la llar. És a dir, des de l’Ajuntament, quan 
algú presenti una llicència d’obres de reforma, es demanarà la identificació de l’empresa que 
ha de fer les obres. Això és un protocol que hem signat tots els ajuntaments, que han 
plantejats les dues, anem a dir entitats municipalistes, la Federació de Municipis de 
Catalunya i l’Associació Catalana de Municipis, i que els ajuntaments s’hi van adherint per tal 
d’evitar, anem a dir, el «pirateig», d’alguna forma, en les obres, i de donar més transparència 

a tots aquests temes. 

I el segon tema del que volia informar és que ja tenim les dades de la taxa d’atur, com venim 
informant en cada Ple. A Cabrera ens hem situat, ha tornat a baixar l’atur, ens hem situat per 
primera vegada en molt de temps per sota fins i tot del 8 per cent, estem al 7,99 per cent 
d’atur, que vol dir 189 persones. Per una banda, bé, som el municipi amb la taxa d’atur més 
baixa del Maresme i el segon amb la taxa més baixa de la província de Barcelona, de 
municipis de més de dos mil habitants, però tenint en compte això, que estem parlant de 189 
persones aturades, i que per tant, el nostre servei local d’ocupació, i des de la regidoria de 
Promoció Econòmica, doncs s’ha de seguir treballant per reduir a la mínima expressió 
aquesta xifra. 

Per part nostra això és tot el que teníem per informar. Donem ara la paraula als grups de 
l’oposició per dir el que vulguin comentar, o preguntar. Comencem per la Sra. Yolanda 
Laspalas Cantón, regidora del grup municipal del Partit Popular Català.  

Endavant. 

La Sra. Laspalas manifesta que bueno, para el Sr. Abel. Es que al final no me he enterado. 
O sea. ¿Entonces, van a poner caucho con la empresa esta que sale mejor de precio? 

El Sr. Alcalde manifesta que sí, sí. 

La Sra. Laspalas manifesta que vale. No, le quería aclarar, no se enfade, pero yo lo que 
traje, no sé, me parece que era cien o ciento y algo el metro cuadrado de los parques, y yo 
traje el otro que era... No lo calculé, porque no sé si son doscientos quince. Y luego, yo hablé 
con un técnico de GICSA, que tampoco tengo por qué..., pero me dijo no que había que 
quitar y poner los columpios, porque como están viejitos, que era un riesgo quitarlos, porque 
a lo mejor luego no se ponían, y entonces que tendrían que hacer un sistema de poner el 
caucho, bueno todo esto de protección, juntito, con las patitas de los columpios o los 



 
 

 
 

30 

  

toboganes, porque como eran viejitos pues que igual se quitaban y no... O sea, que todo eso 
ya... (Se sent el Sr. Abel parlar de fons.) No, que todo eso ya es una cosa suya, que yo no 
dije doscientos metros porque... Yo traje a tanto el metro cuadrado, y era diferente de lo que 
ustedes tenían. Y ya está. 

El Sr. Antoni Abel Nuri, regidor d’Obres Públiques manifesta que es que daba la impresión 
de que…, no sé. 

La Sra. Laspalas manifesta que no, no, daba la impresión de que era más barato y ya está. 
O sea, a ver... (Se sent el Sr. Abel parlar de fons.) Me alegro que se hayan quedado con 
algo más barato, sí. No, este chico me dio el precio, o sea… A parte que los niños vayan 
aquí... 

El Sr. Abel manifesta que pero claro, lo está dando prácticamente a precio de coste. Además 
es que nos lo ha dicho, que lo da a precio de coste. 

La Sra. Laspalas manifesta que pues oiga, si puedo colaborar en más cosas que les den el 
precio de coste, todo lo que se pueda ahorrar... 

El Sr. Abel manifesta que escúchame, yo no he hablado con él porque de esto se ha 
cuidado…, suposo l’Ignasi. 

La Sra. Laspalas manifesta que sí, no, yo tampoco, ni lo sabía, no he vuelto a hablar con él, 
por eso, que no me he enterado. 

El Sr. Abel manifesta que y yo digo lo que me dicen, ¿eh? 

La Sra. Laspalas manifesta que y luego, Sr. Abel, después de las reuniones con María 
Toledano, no sé si es que a lo mejor... ¿Hace un año no arreglaron toda la playa, todo el 
espigón? (Se sent parlar de fons el Sr. Abel.) No, lo digo porque como se le llena la boca 
para decir que Costas del Estado no arregla nada, cuando arregla no dice nada usted. (Se 
sent parlar de fons el Sr. Abel.) Sí, sí, Sr. Abel, seamos sinceros. Usted no dice nada cuando 
vienen a arreglar, o cuando el Plan de Proveedores del Gobierno o algo no dice nada, pero 
cuando hacen una mínima, que no han venido ya, entonces: «Uy, es que no vienen.» 

El Sr. Abel manifesta que no, de venir vienen, ¿eh? Te aseguro que venir, vienen. 

La Sra. Laspalas manifesta que y los impuestos en Cabrera los suben ustedes, no el Sr. 
Rajoy. 

El Sr. Abel manifesta que a mirar si hacemos algo sin avisar vienen ¿eh?, y vienen, vamos, 
unas cuantas veces a la semana. Estamos hablando de que si tú vas a pasearte por allí, 
porque supongo que te paseas a veces, si te paseas, pues bueno, está hecho una birria. 
¿Por qué? Porque pasan vehículos. O sea, cada vez que llueve, los vehículos que se 
quedan dentro del aparcamiento tienen que salir por la salida de Bonamar. ¿Qué pasa? 
Pasan por allí y lo dejan lleno de agujeros. Hicieron una obra, que está durando bastante, en 
una parte pusieron cemento, en la otra un conglomerado que está funcionando –de 
momento está funcionando– pero hombre, ya que estaban puestos en ello, ¿por qué no 
hicieron todo el trocito? Hicieron solamente los desguaces, las desembocaduras de las 
rieras, pero no hicieron la parte de arriba, y claro, entonces aquello…, pasan los vehículos y 
se hacen enormes. 
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La Sra. Laspalas manifesta que a ver, en su día yo ya les dije que a ver, aquí la fórmula es 
implicar a Adif, porque a ver, lo que era un apeadero, o quería ser un apeadero…, ahora se 
utiliza más la estación de Cabrera que la de Vilassar, porque allí pueden aparcar y la utilizan. 
Entonces, todo esto es un uso del que Adif no se hace responsable.  

El Sr. Abel manifesta que no, es que no quiere. 

La Sra. Laspalas manifesta que claro. Y hay que implicarles, porque ellos hicieron una 
estación que ha resultado que ahora se utiliza más porque pueden aparcar los coches mejor 
que en Vilassar, Y eso es un uso que también…, o sea, ya que es una estación tiene que 
implicarse en los servicios. Claro. Bueno, estamos ahí, estamos ahí. 

El Sr. Abel manifesta que no, pero Adif nos pasó…, nos dijo que hiciéramos un proyecto, 
más o menos cómo quería que se hiciera, y nos dijeron: «Bueno, pero os tenéis que cuidar 
vosotros.» Claro, a ver... 

La Sra. Laspalas manifesta que ya. Hay que hacer que se impliquen. 

El Sr. Abel manifesta que a ver, si ellos ponen un aparcamiento para la gente que va a coger 
el tren, y entonces resulta que nosotros no tenemos ingresos y tenemos que poner una 
persona allí controlando todas las entradas, salidas... Claro, esto no es de recibo 
¿entiendes? Aquí está el problema. O sea, nosotros tenemos que tener unos ingresos que 
nos compensen, como mínimo, el gasto que tengamos. A parte, el gasto de adecuación, de 
adecuar un aparcamiento: hay que poner u semáforo en la nacional para entrar, para avisar 
cuándo los párquines están llenos… En fin, hay que hacer un montón de trabajo. 

El Sr. Alcalde manifesta que alguna cosa més, Sra. Laspalas? No? D’acord. Doncs donem la 
paraula a Gent per Cabrera. Sra. Anna Maluquer Ferrer. 

La Sra. Maluquer manifesta que sí, jo volia preguntar: el pregó d’enguany, que el fa el Joan 
Pera, per què s’ha triat aquesta persona? Viu a Cabrera? No, no? 

El Sr. Alcalde manifesta que bé, això va ser fruit... Ell té vincles amb Agell... Santa Elena 
d’Agell, perdó. No, no, amb Santa Elena d’Agell, i justament a la festa major de Santa Elena 
de l’any passat me’l van presentar, vam estar parlant, i li vaig fer la proposta de si ens podria 
fer el pregó. D’aquí va sorgir. Un contacte em va dir que ell venia a Agell sovint, no sé si són 
vincles familiars o de quina mena, ho desconec, però sí, sí, diu que fa molts anys que ve a 
Agell, i Agell pertany a Cabrera de Mar, per tant... 

 

La Sra. Núria Pera Maltes, regidora d’Urbanisme i Sostenibilitat, manifesta que ell viu a Madà 
i va molt a Agell, concretament als Frares, i em sembla que a més a més quan va morir el 
seu pare, em sembla que està enterrat a Cabrera, i bé, va molt a l’Ermita de Santa Elena i es 
va donar aquesta circumstància, que l’Alcalde li va comentar si podia venir a fer el pregó, va 
dir que sí, el regidor de Festes s’hi va posar en contacte, i ha anat d’aquesta manera. 

El Sr. Alcalde manifesta que Sr. Vilà. 

El Sr. Joan Vilà Carbonell, regidor del grup municipal GxC, manifesta que no, jo volia veure 
si es pogués... L’alcaldia ha fet unes declaracions pels medis de comunicació referents a la 
platja. Si ens podria explicar al Ple una mica de què va el tema. 
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El Sr. Alcalde manifesta que doncs, malauradament no, tal com hem anunciat abans, potser 
li he comentat al Carles Munné. Aquestes declaracions són de fa dues setmanes, i les han 
tret avui perquè ahir es va produir la reunió que estàvem esperant entre Estat i Generalitat, 
però encara no m’han informat de com va anar la reunió, ni dels detalls de la reunió. O sigui, 
el que sé és exactament el mateix que vostè, que hem sentit tots a les notícies de TV3. Quan 
tinguem més informació, evidentment ho farem. Suposo que en el Ple de setembre tindrem, 
evidentment, el detall. Només sé genèricament que sí que han acceptat com a solució una 
solució mixta entre espigons submergits i espigons perpendiculars, que era el més lògic, i 
que la discussió està en qui paga això, qui ho finança, i han dit que ha de ser finançament de 
l’Estat per una banda, de la Generalitat, a través del sector turístic, per una altra, i dels 
ajuntaments. M’imagino, vull pensar que serà dels ajuntaments que tinguin port, no dels que 
no tenim port, lògicament. 

El Sr. Vilà manifesta que home, jo veuria una vergonya que un Ajuntament o un poble com 
Cabrera, després de la desgràcia que ens han fet a la platja, doncs que encara el poble de 
Cabrera hagués de pagar. 

El Sr. Alcalde manifesta que no, no, és evident que no. 

El Sr. Vilà manifesta que a més a més, també vull recalcar que quan es feia una protesta fa 
cinc anys enrere, els partits que estaven en l’oposició a la Generalitat prometien i prometien 
que això se solucionaria. Passen els anys i ningú mou un peu, o sigui que no sé quina 
creença tenen aquests senyos que feien aquestes promeses. 

El Sr. Alcalde manifesta que home, perdoni, que ningú mou un peu no ho pot dir, perquè 
justament –justament– des del dia 2 de juny de l’any 2012, ara ha fet dos anys, es va crear el 
grup de treball Ajuntaments del Baix Maresme- Generalitat de Catalunya, per primera 
vegada, per anar junts tots els ajuntaments del Baix Maresme, que penso que era un pas 
important. A partir d’aquí s’ha consensuat amb la Generalitat quins trams de cada municipi 
volem prioritzar perquè la platja estigui estabilitzada de manera permanent. Això s’ha enviat 
a la Universitat Politècnica de Catalunya, la Universitat Politècnica ha proposat una sèrie de 
solucions, i ara la Generalitat ha traslladat aquest estudi de la universitat a l’Estat, i és quan 
han acordat quines solucions adopten. De les sis possibilitats que hi havia, han dit que el que 
s’ha de fer és espigons paral·lels, submergits, i espigons perpendiculars. A Cabrera, el que 
jo no sé, és específicament si ens tocaran tres espigons perpendiculars i dos de submergits, 
o dos i tres, no ho sé, no ho sabem, això és el que espero poder informar. Però, justament 
penso que per primera vegada s’ha consensuat entre ajuntaments..., ajuntament encara no, 
perquè encara no ens ho han informat, per tant no està consensuat, però entre Generalitat i 
Estat s’ha consensuat quina ha de ser la solució, i s’ha parlat de la fórmula de finançament. 
Penso que a partir d’aquí és quan s’ha de fer un calendari i una dotació pressupostària. Per 
tant, passos sí que se n’han fet, justament més que mai. 

El Sr. Vilà manifesta que bé, jo solament escolto les lamentacions del Sr. Abel, amb tota la 
raó, que cada vegada tenim menys platja, i si vostè llegeix el llibre verd que es va editar deu 
fer uns sis anys per part de la Generalitat, pot contemplar que la Generalitat, en aquell tema i 
en aquell llibre, ja contempla que la regeneració de la platja de Cabrera és fins el Costamar. 
O sigui que la lluita no ha de ser fins a Costamar sinó ha de ser fins el que teníem de platja. 
No podem acceptar que ens marquin la platja que ells vulguin. Crec que Cabrera té dret a 
reclamar aquests... 

El Sr. Alcalde manifesta que no, no, la platja l’hem marcada nosaltres, jo vaig comentar això, 
em sembla que en algun Ple inclús ho vam comentar. El criteri per dir quin tram de platja vol 
prioritzar cada municipi era en funció de l’accessibilitat, de l’accés que pogués haver de 
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vianants a la platja. Per tant, nosaltres hem demanat que fins el darrer accés de Santa 
Margarida, que és el que està a la..., bé, passada la rotonda de l’Aldi, hi ha tres accessos a 
Santa Margarida, el de Costamar, el de la rotonda i el següent, que ara accedeixes a l’aigua 
directament des de fa anys. 

El Sr. Vilà manifesta que el que estava marcat al projecte. 

El Sr. Alcalde manifesta que sí, sí, aquest no es va ni regenerar, l’última regeneració de 
sorra no va arribar fins aquí. Nosaltres volem que si hi ha un accés, lògicament, un cop has 
passat la via del tren, el que hi ha d’haver és sorra, no hi pot haver aigua. Per tant, estem 
demanant un tram ampli. I que l’hem marcat nosaltres, no ells, l’ha marcat l’ajuntament, eh? 

El Sr. Vilà manifesta que d’acord. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. El Sr. Munné. 

El Sr. Carles Munné Pagan, regidor del grup municipal GxC, manifesta que jo més que una 
pregunta, bé, no sé si és una pregunta, és una petició d’informació al Sr. Buxadé. I per fer-ho 
amè parlarem del romanent de tresoreria. No, la pregunta és en relació a l’assentiment a 
l’aplanament que hem fet, que hem comentat i s’ha aprovat abans al Ple, amb el tema de les 
companyies telefòniques i demés, de retirar. La meva pregunta és: això ens afecta al 
romanent de tresoreria? O sigui, com que hi havia uns requeriments fets des de l’any 2009 
d’unes liquidacions, si aquestes liquidacions realment existien i les comptàvem? Si ho sap, i 
si no ja ho comentarem. 

El Sr. Joan Buxadé de la Torre, regidor d’Hisenda Pública, manifesta que jo crec que 
aquestes liquidacions estan tretes, eh? 

El Sr. Munné manifesta que estan tretes? Val. 

El Sr. Buxadé manifesta que jo diria que estan tretes. Ho comprovaré, però diria que estan 
tretes. 

El Sr. Munné manifesta que gràcies. I bé, aprofito i agrair a la Sra. Reig el comentari, no ho 
faig tan ja com a Gent per Cabrera sinó com a Carles Munné i de Grillats, i sé que és atípic 
dintre d’un Ple agrair el suport per part de l’Ajuntament. I aprofitar per demanar, perquè la 
situació va ser molt trista, vull dir, no és culpa de ningú però va ser molt trista, sobretot veure 
els vuitanta nens com es quedaven sense poder fer el que havien estat treballant durant 
molt, molt temps, i volia aprofitar per demanar la màxima assistència, necessiten aquest 
suport i la col·laboració de qui vagi comprant paperetes per al sorteig que es farà, que 
ajudarà a què tots econòmicament puguem fer front al que significa tornar a fer aquest 
espectacle dues vegades. Moltes gràcies. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Sí, sí, digui, Sr. Vilà. 

El Sr. Joan Vilà Carbonell, regidor  manifesta que la petita pregunta que vull fer és referent 
a... L’Ajuntament, en el tema d’actuacions a Can Bartomeu els divendres, no sé si ha valorat 
que hi ha actuacions que es col·lapsen amb altres actuacions que es fan a diferents punts 
del poble, o no sé quina participació té l’Ajuntament en aquest tema. 

La Sra. Montserrat Reig Pascual, regidora de Cultura, manifesta que o sigui, els donem 
suport, però en cap moment econòmic ni res, és una cosa que ha muntat la ràdio. A mi em 
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va semblar bé, ho vaig comentar amb els companys. És per dinamitzar una mica allà dalt, i el 
tipus de públic, que ho vam estar mirant i mirant, a veure què se solapava, i clar, el tipus de 
públic alguna vegada pot ser... Però no. I tot comença a partir de les onze, onze i mitja. 
Inclús hem arribat a acords que quan es fa una altra cosa començaran a partir de les onze i 
mitja, perquè com que és a dintre i és de tipus així..., un ambient d’unes vint persones... Per 
exemple, el dia de l’obra de teatre vam parlar amb el TAC, i no començarà l’actuació que hi 
ha dintre del celler fins que el TAC hagi finalitzat, o sigui l’obra de teatre. Que de totes 
maneres hem de mirar si aprofitem una mica de la gent que hi hagi per allà també, fer una 
mica de dinamització del que és el Celler de Can Bartomeu. 

El Sr. Vilà manifesta que moltes gràcies. 

La Sra. Reig manifesta que a vostè. 

El Sr. Alcalde manifesta que molt bé. Doncs, gràcies a vostès. Finalitzem la sessió del Ple 
ordinari, i ara el que farem és donar la paraula al públic. Recordem que poden fer una 
pregunta sobre qualsevol dels temes tractats a l’ordre del dia, dirigida a qualsevol dels deu 
avui regidors del consistori. Si hi ha alguna pregunta fer, allà hi ha el micròfon. Si us plau, si 
es posa dempeus, s’identifica i endavant amb la pregunta.  

I no havent-hi res més de què tractar, s’aixeca la sessió d’ordre de la Presidència, essent 
dos quarts de deu de la nit, en lloc i data UT SUPRA, que com a Secretari en certifico.  

 
Vist i Plau,  

El Secretari      L’Alcalde 

 

  

  

  

 

  

 
 


